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Prestiżowe wyróż-
nienie za inwesty-
cje w Lubuniu
Podczas uroczystej gali 
w Olivia Business Centre 
w czwartek, 7 listopada 
2019 r. zostały wręczone 
nagrody w konkursie Naj-
lepsza Przestrzeń Publiczna 
Województwa Pomorskie-
go. Jedna z nich trafiła do 
Gminy Kobylnica.

czytaj str. 5

W NUMERZE:

O współpracy 
z NGO

28 października odbyło 
się spotkanie władz gmi-
ny z organizacjami poza-
rządowymi. Tematem 
rozmów była ocena do-
tychczasowej współpra-
cy i dyskusja nad tym, 
jak ma ona wyglądać 
w przyszłym roku. 

czytaj str. 14

Koniec Bali, 
pozostały 
wspomnienia
Dobiegły końca Bale Se-
niora w Gminie Kobylnica. 
W ciągu ostatnich kilku 
tygodni zorganizowanych 
zostało łącznie 16 spo-
tkań, w których głównymi 
bohaterami byli najstarsi 
mieszkańcy. 

czytaj str. 8-9

Samorządowcy 
przyglądali się 
„Srebrnej Sieci”
Analiza dotychczaso-
wych działań i określenie 
kierunków na przyszłość. 
To główne cele spotka-
nia, w którym udział wzięli 
wszyscy partnerzy biorący 
udział w projekcie „Srebr-
na Sieć”. 

czytaj str. 5

Nowy radiowóz 
dla policjantów z Kobylnicy
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Co w prasie piszczy
Rozpoczęła się „Wielka 

Warszawska” tym razem 
jednak nie na Służewcu. 
W  blokach startowych jak 
leniwe konie ustawiają się 
kandydaci do pilnowania 
kryształowego żyrandola 
w  pałacu prezydenckim. 
Co prawda falstart jaki 
zrobił bułanek PiS An-
drzej Duda, był ociupinkę 
nieelegancki ale dziarsko 
podążył już za nim koń 
pociągowy PSL Władysław 
Kosiniak-Kamysz. Sądząc 
z  opisu a  nie z  poglądów 
politycznych, jest to rasa 
radziecka. Te konie mają 
bowiem głowę o  dobrych 
proporcjach z  wydatną 
szczęką i  prostym lub wy-
pukłym profilem. Wypisz 
wymaluj Kosiniak... Łaska 
pańska na pstrym koniu 
jednak jeździ napisał Su-
per Express. Dosadnie 
przekonał się o  tym Wła-
dysław Kosiniak-Kamysz. 
Wskazywany przez eksper-
tów jako jeden z  poważ-
niejszych potencjalnych 
kandydatów na urząd 
prezydenta RP, mocno 
podpadł części elektora-
tu. Niby nie zrobił niczego 
złego, ale wylano na niego 
wiadra pomyj. Wygląda 
na to, że lidera ludowców 
czekają teraz trudne mie-
siące. A  sprawa banalna 
przecież była. Potwornie 
oberwało mu się za spo-
tkanie z  Andrzejem Dudą 
w  Święto Niepodległości. 
- Jest z nami prezydent An-
drzej Duda. W  wielu spra-
wach się nie zgadzamy, 
ale jesteśmy zobowiązani 
wobec wszystkich poko-
leń, aby wspólnie oddać 
hołd Witosowi i wszystkim 
tym, którzy walczyli o wol-
ną Polskę - dodaje Super 
Express. Pewnie Hejterzy 
chcieli zobaczyć jak Kosi-
niak Kamysz leje w  pysk 
(wszak o  koniach mówi-
my) strażnika konstytucji, 
który raczej słabo tę funk-

cję w  dobiegającej końca 
kadencji wypełniał. Ale by 
była radocha!!! Radochy ni-
jakiej jednak nie ma w Plat-
formie Obywatelskiej po 
ostatecznej decyzji Donal-
da Tuska. W  sprawie jego 
castingu na głowę pań-
stwa, o  specjalny sondaż 
SW Research pokusił się 
Newsweek. Badanie opi-
nii społecznej wykazało, 
że blisko połowa Polaków 
jest przeciwna kandyda-
turze Donalda Tuska na 
prezydenta. Blisko połowa 
przeciwników to być może 
dobry prognostyk ale fakt, 
że tylko 32% wskazało go 
jako kandydata odpowied-
niego daje do myślenia. 
Wszelkie spekulacje na 
temat swojej kandydatury 
przeciął jednak sam Tusk. 
Poinformował publicznie, 
że nie wystartuje w wybo-
rach prezydenckich. - Uwa-
żam że możemy te wybory 
wygrać, ale do tego po-
trzebna jest kandydatura, 
która nie jest obciążona 
bagażem trudnych, nie-
popularnych decyzji, a  ja 
takim bagażem jestem ob-
ciążony od czasów, kiedy 
byłem premierem - donio-
sła m.in. Rzeczpospoli-
ta. Decyzja Tuska wniosła 
nieco zamieszania w szere-
gach PO. Do dziś nie wie-
dzą kto jest najgodniejszy 
z  godnych. Próbują zupeł-
nie niepotrzebnie zorga-
nizować swoiste partyjne 
prawybory aby Schetyna 
mógł uciec od odpowie-
dzialności za personalne 
wskazanie. Gazeta Wybor-
cza informuje, że w  walce 
o  nominację prezydencką 
w  PO mogą z  Małgorzatą 
Kidawą-Błońską zmierzyć 
się w  grudniu Radosław 
Sikorski lub Bartosz Arłu-
kowicz. To wtedy zacznie 
się też walka o  przywódz-
two w  partii. „da liegt der 
Hund begraben” mawiają 
nasi sąsiedzi zza Odry. My 

też chętnie używamy tego 
tłumaczenia mówiąc, że 
tu jest pies pogrzebany, 
bo nie do końca wiado-
mo co jest dla Schetyny 
ważniejsze wszak na pre-
zydenta szans nijakich nie 
ma. W  rozmowie z  dzien-
nikarzem Gazety Praw-
nej Borys Budka, dziś już 
przewodniczący klubu 
parlamentarnego PO po-
wiedział: W  sytuacji, kiedy 
Donald Tusk nie startuje 
na prezydenta, Małgorza-
ta Kidawa-Błońska wydaje 
się naturalną kandydatką 
po wyniku, który otrzyma-
ła w  wyborach do Sejmu 
w  Warszawie. Wyraził też 
wątpliwość, czy po takim 
wyniku Kidawy-Błońskiej 
konieczne są prawybory. 
Panie przewodniczący, 
pani Małgorzata Kidawa 
Błońska jest wspania-
łą, ładną i  koncyliacyjną 
kobietą. Ma znakomite 
przygotowanie polityczne 
i  ogrom empatii w  sobie. 
Nie potrafi jednak jak Be-
ata Szydło walnąć pięścią 
w  stół i  powiedzieć co się 
komu należało. Arogancki 
Radosław Sikorski, który 
administracyjne oddzielił 
się od wiejskiej „hołoty” 
Chobielina nazywając swo-
ją posesję Chobielin Dwór, 
jak i  konwertyta partyjny 
Bartosz Arłukowicz, szans 
na elekcję zbyt wielkich nie 
mają. Zaraz w szranki staną 
różne Korwiny, Kononowi-
cze i  Bosaki ale to tylko 
element folkloru wzmianki 
niegodny. Dlatego trzeba 
powołać sztab ludzi pra-
cujących na panią Kidawę 
Błońską, albo postawić na 
Kosiniaka- Kamysza. Wy-
grał konkurs na mistrza 
riposty w Szkle Kontakto-
wym TVN to może i  w  tej 
sprawie sobie poradzi. No 
właśnie. Po co nam w ogó-
le ten urząd!

Ob. Piszczyk
gawlik.tadeusz@o2.pl
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Rada Gminy uchwaliła
24 października  2019r.  

Porządek sesji: 
1. Otwarcie XVI sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:         
1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kobylnica,
2) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kobylnica,
3) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów ko-
munalnych w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę,
4) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na nieru-
chomościach, na których zamieszkują mieszkańcy oraz stawki tej opłaty,
5) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składa-
nej przez właściciela nieruchomości,
6) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
7) wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 
żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Kobylnica,
8) ustalenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu, 
oddziale przedszkolnym w publicznej szkole podstawowej, publicznej innej formie wycho-
wania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Kobylnica,
9) zmiany uchwały Nr II/25/2018 Rady Gminy Kobylnica z dnia 29 listopada 2018r. w spra-
wie przyjęcia gminnego programu zdrowotnego pn.: „Program Profilaktyki Zakażeń HPV                    
w Gminie Kobylnica na lata 2019-2022”,
10) wyboru  ławników na kadencję w latach  2020-2023.
11) nadanie nazwy m. Kobylnica
6. Interpelacje i wnioski radnych.
7. Wolne wnioski.  
8. Zakończenie XVI sesji Rady Gminy Kobylnica.

Konferencja Naukowa „Słupsk i  ziemia słupska od średniowiecza do współcze-
sności” zrealizowana w  ramach V Słupskiego Festiwalu Historycznego zorganizo-
wanego przez Koło Naukowe Historyków działające przy Instytucie Historii Aka-
demii Pomorskiej we współpracy z Gminą Kobylnica zakwalifikowała się w trzech 
kategoriach do 9. edycji prestiżowego konkursu StRuNa 2019. 

Konkurs realizowany jest podczas Kongresu IKONA 2019, który odbył się w War-
szawie. Organizatorami wydarzenia jest Fundusz Pomocy Studentom oraz Minister-
stwo Nauki i Szkolnictwa Wyższego. 

Należy podkreślić, że są to najlepsze projekty i konferencje zrealizowane w całej 
Polsce przez organizacje studenckie i doktoranckie w roku akademickim 2018/2019, 
a wśród nich jest projekt zrealizowany przez młodych naukowców z Akademii Po-
morskiej Słupsku. 

Podczas drugiego etapu konkursu, czyli występu na scenie, bezpośrednio przed 
jury konkursu (wykładowcami akademickimi, członkami organizacji pozarządo-
wych, dziennikarzami i  byłymi członkami kół naukowych) historycy prezentowali 
swój projekt, ale w sposób zrozumiały dla filozofów, chemików, fizyków, czy innych 
przedstawicieli dziedzin naukowych. 

***

Wielki sukces zbiórki na rzecz Hospicjum Miłosierdzia Bożego w Słupsku 
Do puszek 800 wolontariuszy w  ciągu dwóch listopadowych dni trafiło ponad 

160 tys. złotych.
Taką kwotę zebrano podczas zbiórki 1 i  2 listopada na słupskich cmentarzach 

oraz nekropoliach w Ustce, Kobylnicy, Siemianicach, Jezierzycach, Łupawie i Potę-
gowie. Zebrane środki zasilą przede wszystkim fundusz inwestycyjny na remonty 
hospicjum.

 W SKRÓCIE
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Na koniec spotkania wszyscy zgro-
madzeni pogratulowali prezesowi 
Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Ko-
bylnica odebrania Srebrnego Krzyża 
Zasługi. 

Odznaczenie zostało przyznane za 
wieloletnią pracę na rzecz społeczno-
ści lokalnej, aktywność obywatelską, 
zaangażowanie w  sprawy mieszkań-
ców. Uroczyste wręczenie Srebrne-
go Krzyża Zasługi odbyło się 17 lipca 
w Wąglikowicach.

Dyskusja z gratulacjami w tle
Tematy związane z inwe-
stycjami, sprawy finansowe 
i możliwości pozyskania 
środków z krajowych i euro-
pejskich projektów – mię-
dzy innymi te zagadnienia 
omawiano w czasie paź-
dziernikowego spotkania 
władz gminy z sołtysami. 
Dyskutowano również nad 
kalendarzem imprez na naj-
bliższe miesiące i sprawami 
bieżącymi.

Głównym celem projektu było kształtowa-
nie postaw patriotycznych, uwrażliwienie na 
piękno, folklor i  tradycje Polski oraz kształto-
wanie tożsamości narodowej najmłodszych 
dzieci. 

Projekt realizowany był od 1 września do 31 
grudnia 2018 r. Aby wziąć w nim udział i otrzy-
mać Certyfikat, należało wykonać minimum 
11 z  20 zadań z  proponowanej przez organi-
zatorów listy. 

Podsumowanie projektu polegało na napi-
saniu sprawozdania ze zrealizowanych zadań 
i  umieszczeniu 10 najładniejszych zdjęć na 
stronie miesięcznika Bliżej Przedszkola.

- W  związku ze zrealizowaniem 12 zadań 
projektowych otrzymaliśmy Certyfikat i  po-
dziękowanie za udział w  projekcie od  Prezy-
denta RP Andrzeja Dudy. Poza pięknym po-
dziękowaniem otrzymaliśmy również flagę 
Polski. To wyróżnienie oraz udział w projekcie 
sprawiło dużo radości i  satysfakcji całej spo-
łeczności przedszkolnej oraz przyczyniło się 
do wzmocnienia naszego patriotyzmu i dumy 
narodowej – mówi Grażyna Pioterek, dyrektor 
szkoły w Kończewie. 

W roku szkolnym 2018/2019 Pszczółki z Od-
działu Przedszkolnego brały również udział 
w  innych ogólnopolskich projektach - Kubu-
siowi Przyjaciele Natury, Miś Uszatek zwiedza 
nasz Kraj, co zaowocowało kolejnymi certyfi-
katami.

Międzynarodowy projekt 
„Piękna nasza Polska cała”
W roku szkolnym 2018/2019 dzieci z Oddziału Przedszkolnego przy Szkole 
Podstawowej w Kończewie, pod kierunkiem wychowawczyń, pani 
Anny Simonowicz, Justyny Seweryn, Izabeli Kozłowskiej i Małgorzaty 
Kaczmarek, brały udział w międzynarodowym projekcie edukacyjnym 
"Piękna Nasza Polska Cała". 

Kolejne spotkanie sołtysów odbyło się 21 paździer-
nika. Oprócz dyskusji, znalazł się też moment na 
złożenie gratulacji Markowi Olechowi

Działania podejmowane przez przedszko-
laki z Kończewa w ramach projektu „Piękna 
Nasza Polska Cała”:

    1. zasadzenie "Drzewka Pamięci"

    2. włączenie się w akcję bicia rekordu Polski w śpiewaniu Hymnu Narodowego

    3. zorganizowanie pokazu mody

    4. przygotowanie apelu z okazji 11 listopada.

    5. dzieci nauczyły się wierszy o tematyce patriotycznej.

    6. stworzenie prezentacji multimedialnej o swojej miejscowości pn. "Na skrzydłach historii". 

    7. przeprowadzenie Konkursu Plastycznego dla dzieci z rodzicami pt. "Moja mała Ojczyzna".

    8. wychowawczynie przeprowadziły zajęcia otwartego dla rodziców o tematyce patriotycznej.

    9. dzieci nauczyły się piosenki "Rodzinny Kraj". 

    10. zorganizowano w sali Kącika "Piękna nasza Polska cała" o tematyce patriotycznej.

    11. dzieci wykonały grupową pracę plastyczną "Strój ludowy naszego regionu" – strój kaszubski.

    12. wychowawczynie z dziećmi przygotowały potrawy regionalne "Według przepisu Babci lub Dziadka". 

Zgodnie z  tradycją, dzieci z klas pierwszych złożyły ślubowanie i  zosta-
ły pasowane na ucznia Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego 
w  Kobylnicy. Pasowania dokonali Wójt Gminy Kobylnica i  dyrektor szkoły 
Ewa Solnikowska. 

Program artystyczny dla swoich młodszych koleżanek i  kolegów, rodzi-
ców i zaproszonych gości przygotowali uczniowie starszych klas. 

Na dobre w szkolnej 
społeczności
Najpierw pokazali swoje umiejętności artystyczne, póź-
niej musieli poradzić sobie z krótkim testem, który miał 
za zadanie sprawdzić, czy mogą starać się o bycie 
pełnoprawnym uczniem. Zdali go wzorowo, z uśmie-
chem na ustach, więc mogli przystąpić do najważniej-
szej części uroczystości – złożenia ślubowania.

Z życzeniami u pracowników socjalnych
Pomagają osobom i rodzinom przezwyciężać życiowe kryzysy i roz-
wiązywać trudne sytuacje. Kiedy pojawi się taka potrzeba, doradzą 
i podpowiedzą. Zaangażowani, wyrozumiali, życzliwi. 21 listopada 
swoje święto obchodzą pracownicy socjalni.

Z tej okazji siedzibę OPS w Kobylnicy odwiedziły władze gminy. Pod adresem pracowników jed-
nostki popłynęły życzenia wszelkiej pomyślności i wyrazy uznania za wysiłek i zaangażowanie w wy-
pełnianie ważnej roli w naszym społeczeństwie.
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Zapraszamy serdecznie na koncert kolęd i piosenek 
świątecznych w wykonaniu Orkiestry GCKiP w Kobyl-

nicy i zdolnych solistów z Gminy Kobylnica oraz przed-
stawienie teatralne podopiecznych ZOL w Kobylnicy.  

Koncert świąteczny odbędzie się 19.12.2019r. 
Początek o godz. 16.00. 

Z A P R O S Z E N I E

O bezpieczeństwie 
w ruchu drogowym
Drużyna ze Szkoły Podstawowej im. Ksią-
żąt Pomorskich w Słonowicach zwyciężyła 
w Gminnym Turnieju Bezpieczeństwa w Ru-
chu Drogowym. Zmagania, w których brali 
udział uczniowie klas I-III, rozegrane zostały 
30 października w Sycewicach.

Drugie miejsce na po-
dium zajęła reprezentacja 
złożona z  uczniów Szkoły 
Podstawowej im. Polskich 
Olimpijczyków w  Kwa-
kowie, natomiast trzecią 
pozycję wywalczyła Kobyl-
nica. Tuż za podium zna-
lazły się zespoły ze szkół 
w Kończewie i Sycewicach. 
Wszystkie dzieci otrzymały 
nagrody rzeczowe ufundo-
wane przez Wójta Gminy 
Kobylnica i Pomorska Radę 
Bezpieczeństwa Ruchu 
Drogowego. 

20 uczniów, którzy wy-
stąpili w  pierwszej edycji 
Turnieju, najpierw mierzyło 
się z  testem wiedzy. Drugi 
element zmagań obejmo-
wał już część praktyczną. 

Uczestnicy musieli poko-
nać specjalnie przygoto-
wany tor przeszkód, który 
weryfikował znajomość za-
sad oraz przepisów. 

Reprezentanci poszcze-
gólnych szkół to: 

Sycewice - Hanna Siwiec, 
Nicola Siupa, Filip Kowal, 
Szymon Tetera  – opiekun 
Alfreda Hładowska - Zdyb 

Słonowice – Fabian 
Szwark, Filip Młynarczyk, 
Lena Pietraniak, Zuzanna 
Przyborek – opiekun Jolan-
ta Majerowska

Kończewo – Wojciech 
Kowalczyk, Marcel Kowa-
lewski, Julia Olech, Oliwia 
Ventzke – opiekun Lucyna 
Mańczak

Kwakowo – Alan Stoc-

ki, Marek Radwański, Róża 
Grania, Emilia Drapalska – 
opiekun Olga Sztorc

Kobylnica – Oliwia Kasiń-
ska, Jakub Madej, Patrycja 

Maroszek, Karol Trojakow-
ski – opiekun  Anna Mikuc-
ka – Leszczyńska

Pierwszą edycję Gmin-
nego Turnieju Bezpieczeń-

stwa w  Ruchu Drogowym 
zorganizowano w  ramach 
projektu edukacyjnego 
Miasteczko Ruchu Drogo-
wego w  Sycewicach, który 

realizowany jest z  grantu 
przyznanego przez Pomor-
ską Radę Bezpieczeństwa 
Ruchu Drogowego. 

Kończewo. Uczniowie z nauczy-
cielami ruszyli na sprzątanie
Od wielu lat Szkoła Podstawowa im. J. Kochanowskiego w Kończewie 
uczestniczy w akcji „Sprzątanie świata”. Każdego września dzieci wspól-
nie z nauczycielami ruszają w teren, by „naprawić” to, co zrobili inni.

W  tym roku 27 września 
młodzi ekolodzy z  klasy 
II i  III wspólnie z  wycho-
wawczyniami wzięli udział 
w  sprzątaniu najbliższej 
okolicy. Wcześniej przy-
pomnieli sobie główne 
zasady segregacji śmieci. 
Dobrze przygotowani, tzn. 

zaopatrzeni w  worki, ręka-
wiczki, odpowiedni strój 
i  pozytywnie zmotywowa-
ni szczytnym celem akcji 
wyruszyli w  teren. Wypeł-
nili niewiele worków, ale 
to miły dowód tego, że 
mieszkańcy Kończewa na 
co dzień dbają o  czystość 

swojej miejscowości.
Akcja "Sprzątanie świa-

ta" wywodzi się z  Australii. 
Po raz pierwszy odbyła się 
w  1989r. W  Polsce sprząta-
nie świata zainicjowała Mira 
Stanisławska-Meysztowicz 
w 1994r.  

Kwakowo. Dzień 
Niepodległości w szkole
W tegorocznych obchodach Dnia Niepodległości wzięła udział cała 
społeczność szkoły w Kwakowie. Już od rana wszyscy ubrani w biało - 
czerwone barwy wspólnie rozpoczęli świętowanie. 

Przedszkolaki oraz ucznio-
wie klasy III przygotowali 
piękne kokardy narodowe. 
Pierwszoklasiści wykonali flagi, 
zaś ich koledzy i  koleżanki z  II 
klasy wykleili godła narodowe. 
Uczniowie klas IV-VI napra-
cowali się przy wykonywaniu 
lapbooków o  Polsce. Najstarsi 
zaprojektowali natomiast ko-
szulki dla drużyny narodowej. 

Ten dzień przebiegał w  ra-
dosnej atmosferze. O godzinie 
11.11 wszyscy zaśpiewali hymn 
państwowy. Warto podkreślić, 
że uczniowie klasy VII udeko-
rowali szkolny korytarz oraz 
wykonali biało-czerwone gra-
fitti z napisem „Polska”. Koordy-
natorem akcji była Magdalena 
Dawidowska.
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WÓJT GMINY KOBYLNICA OGŁASZA 
OTWARTY I KONKURENCYJNY NABÓR NA WOLNE STANOWISKO URZĘDNICZE
ds. inwestycji infrastrukturalnych w wymiarze:  pełnym

Umowa o pracę na czas: określony z możliwością zatrudnienia na czas nieokreślony
 
Wymagane dokumenty aplikacyjne należy składać w zamkniętej kopercie w siedzi-

bie Urzędu Gminy Kobylnica ul. Główna 20, 76-251 Kobylnica – pokój nr 11, I piętro, 
z dopiskiem: Dotyczy naboru na stanowisko: ds. inwestycji infrastrukturalnych w ter-
minie do dnia 2 grudnia  2019 r. do godziny 16:00.

Aplikacje, które wpłyną do Urzędu po upływie wyżej określonego terminu nie będą 
rozpatrywane.

Otwarcie ofert nastąpi w  Urzędzie Gminy Kobylnica  w  dniu 3 grudnia  2019 r.,  
godz.10:00. Osoby zakwalifikowane do następnego etapu naboru zostaną poinformo-
wane telefonicznie o dalszej procedurze postępowania kwalifikacyjnego.

Informacja o wyniku naboru umieszczona będzie na stronie internetowej Biuletynu 
Informacji Publicznej (http://  bip.kobylnica.tensoft.pl) oraz na tablicy informacyjnej 
w siedzibie Urzędu Gminy Kobylnica ul. Główna 20, 76-251 Kobylnica.

Samorządowcy przyglądali 
się „Srebrnej Sieci”
Analiza dotychczasowych działań i określenie kierunków na przy-
szłość. To główne cele spotkania, w którym udział wzięli wszyscy 
partnerzy biorący udział w projekcie „Srebrna Sieć”. 

- Spotkanie, które zorga-
nizowano 25 październi-
ka, było okazją do rozmów  
o  sukcesach, efektach, ale 
też o  ewentualnych wątpli-
wościach. Ważnym punktem 
było omówienie zasad konty-
nuacji tegoż projektu w przy-
szłości – mówi Anna Łabik, 
kierownik OPS w Kobylnicy.

Projekt „Srebrna Sieć” 
współfinansowany jest 
z  Europejskiego Funduszu 
Społecznego w  ramach Re-
gionalnego Programu Ope-

racyjnego Województwa Po-
morskiego na lata 2014-2020. 
Liderem projektu jest Gmina 
Kobylnica. Jest skierowany 
do osób w wieku 60+ i umoż-
liwia skorzystanie z  różnych 
form wsparcia np. teleopieki 
domowej, rehabilitacji do-
mowej, usług sąsiedzkich, 
wypożyczalni sprzętu reha-
bilitacyjnego i  przedmiotów 
medycznych, profesjonal-
nych warsztatów poradnic-
twa i  szkoleń oraz wolonta-
riatu senioralnego.

Partnerzy projektu: Gmina 
Damnica, Gmina Główczyce, 
Gmina Kępice, Gmina Słupsk, 
Gmina Ustka, Gmina Potę-
gowo, Gmina Tuchomie, Po-
wiat Słupski reprezentowany 
przez Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w  Słupsku, 
Fundacja Niesiemy Pomoc 
oraz Spectrum Research 
Agnieszka Małecka-Jagła.

Wartość projektu to ok 2,9 
mln zł, z  czego ok. 2,8 mln 
stanowią pieniądze pozyska-
ne z Unii Europejskiej.

Unijna kasa bez tajemnic
Z bezpłatnych konsultacji dotyczących Funduszy Europejskich mogły sko-
rzystać osoby, które 15 listopada pojawiły się w Urzędzie Gminy Kobylni-
ca. Przez kilkadziesiąt minut działał tam Mobilny Punkt Informacyjny. 

W  ramach MPI pracownicy 
Lokalnego Punktu Informa-
cyjnego Funduszy Europej-
skich w  Słupsku udzielali 
bezpłatnych konsultacji w za-
kresie możliwości uzyskania 

wsparcia ze środków Unii 
Europejskiej w  perspektywie 
finansowej na lata 2014-2020. 

W  trakcie dyżuru mogli-
śmy się dowiedzieć m.in.: czy 
planowane przedsięwzięcie 

kwalifikuje się do wsparcia 
w  ramach założeń Funduszy 
Europejskich na lata 2014-
2020, jakie są zasady ubie-
gania się o  środki oraz gdzie 
należy szukać przydatnych 
informacji.

Projekt Mobilnego Punk-
tu Informacyjnego współfi-
nansowany jest z  Funduszu 
Spójności Unii Europejskiej 
w  ramach Programu Po-
moc Techniczna 2014-2020.  

Szukasz informacji?
Skontaktuj się!

Lokalny Punkt Informa-
cyjny Funduszy Europej-
skich w  Słupsku ul. Por-
towa 13 B; 76-200 Słupsk 
tel. 59 714 18 44; 59 714 18 45 
email: Slupsk.PIFE@pomor-
skie.eu 

Prestiżowe wyróżnienie 
za inwestycje w Lubuniu
Podczas uroczystej gali w Olivia Business Centre w czwartek, 7 listo-
pada 2019 r. zostały wręczone nagrody w konkursie Najlepsza Prze-
strzeń Publiczna Województwa Pomorskiego. Jedna z nich trafiła do 
Gminy Kobylnica.

Wójt Leszek Kuliński 
odebrał nagrodę dla ko-
bylnickiego samorzą-
du za budowę przystani 
kajakowej przy moście 
Lubuń - Żelkówko wraz 
z  zagospodarowaniem 
terenu przy rzece Słupi. 
Projekt został wyróżniony 
w  kategorii działań reali-
zowanych przez gminy 
wiejskie. 

Budowa nowych przy-
stani kajakowych w  Lubu-
niu i Łosinie kosztowała ok. 
740 tysięcy złotych. Środki 
pozwoliły na sfinanso-
wanie prac związanych 
m.in.: budową pomostu 
cumowniczego, suszarek 
na kajaki, miejsca na ogni-
sko, wiat drewnianych, 
zjazdu z  drogi powiato-
wej, drogi dojazdowej 
i  parkingu z  zapleczem 
sanitarnym, oświetlenia 
solarnego, slipu, elemen-
tów małej architektury.  
- Te obiekty mogą śmiało 
konkurować w  rywaliza-
cji o  tytuł najnowocze-
śniejszych w  regionie. 
Dobrze przygotowane, 
odpowiednio wykonane, 
spełniające wymagania 
kajakarzy. W  mojej oce-
nie takie zaplecze infra-
strukturalne w  połączeniu 
z  malowniczymi krajo-
brazami i  gościnnością 
tutejszych mieszkańców 
mogą sprawić, że wiele 
osób będzie podróżo-
wać tym szlakiem – mówi 
wójt Leszek Kuliński.  
Cała inwestycja była re-
alizowana w  ramach pro-
jektu partnerskiego pn.: 
„Pomorskie Szlaki Kajako-
we – Słupią przez Równi-

nę Słupską”, którego pod-
miotem wiodącym jest 
Gmina Kobylnica, a  wśród 
partnerów znalazły się: 
Gmina Dębnica Kaszub-
ska, Gmina Słupsk, Miasto 
Słupsk, Gmina Miasto Ust-
ka. Całkowite koszty kwali-
fikowane projektu to 3 009 
839,40 zł, w  tym dofinan-
sowanie ze środków EFRR: 
2 558 363,46 zł.

Nagrodę główną XIV 
edycji konkursu Najlepsza 
Przestrzeń Publiczna Wo-
jewództwa Pomorskiego 
po raz pierwszy w  historii 
przyznano ex aequo dla 
dwóch różnych przed-
sięwzięć zrealizowanych 
przez Miasto Starogard 

Gdański oraz Gminę  Wła-
dysławowo.

Uroczystość wręczenia 
nagród odbyła się w  ra-
mach kongresu Smart 
Metropolia. Jest to naj-
większe w  Polsce, corocz-
ne spotkanie poświęcone 
zagadnieniom współpra-
cy dużych i  małych gmin 
w  obszarach metropoli-
talnych oraz relacji metro-
polii z resztą kraju.

Organizatorami wyda-
rzenia są: Obszar Metro-
politalny Gdańsk-Gdy-
nia-Sopot, Ministerstwo 
Inwestycji i  Rozwoju, Sa-
morząd Województwa Po-
morskiego oraz Komisja 
Europejska.

Uroczystość wręczenia nagród odbyła się w ramach kongresu 
Smart Metropolia. Nagrodę z rąk Marszałka Mieczysława Struka 
odebrał Wójt Leszek Kuliński Fot. Dominik Paszliński/gdansk.pl
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo kadrze pierwszej ligi (politycznej)

Funkcyjny aktyw partyjny 
to z natury rzeczy kwiat orga-
nizacji. To jej najzdolniejsi, naj-
bardziej wykształceni i  najpo-
pularniejsi w  społeczeństwie 
działacze zajmujący z  tego 
tytułu najgodniejsze stanowi-
ska w  samej strukturze orga-
nizacyjnej jaki i  w  agendach 
z  mocy demokratycznego 
wyboru jej powierzonych. Są 
jednak w  nomenklaturze par-
tyjnej różne definicje postrze-
gania zarówno predyspozycji, 
kompetencji i  zasług. Często 
bywa tak, że najważniejszą 
predyspozycją bywa staż par-
tyjny, kompetencją, wierność 
przywódcy a  zasługą może 
być nawet krzyż tejże zasługi 
w stanie wojennym prokurato-
rowi PRL z honorami wręczony. 
Jakimś dziwnym zrządzeniem 
losu na pierwsze strony gazet 
i czasopism a także anten tele-
wizji wszelakich i rozgłośni ra-
diowych, wypłynęły skądinąd 
znane ale nie do końca przez 

suwerena poważnie traktowa-
ne, postaci życia politycznego. 
Na pierwsze miejsce wysuwają 
się tu pisowscy harcownicy ko-
jarzeni, nie bez racji, ze święty-
mi pańskimi, bo taką przecież 
rolę w  strukturach partyjnych 
im wyznaczono. Stanisław Pio-
trowicz  i Krystyna Pawłowicz, 
najbardziej kontrowersyjne 
nazwiska minionej kadencji 
polskiego parlamentu, otrzy-
mują partyjną nominację na 
sędziów Trybunału Konstytu-
cyjnego. Nie śmiem krytyko-
wać prokuratora Piotrowicza 
za sumienne wykonywanie 
swoich obowiązków w  czasie 
stanu wojennego, bo wiado-
mo przecież, że każda władza 
od Boga pochodzi. Stawianie 
przed sądem działaczy soli-
darnościowego podziemia 
było w  tym czasie jego obo-
wiązkiem a  za wierną służbę 
otrzymywało się państwowe 
ordery. Rzecz w  tym, że pan 
Piotrowicz swoje zasługi dla 

partyjnej współczesności ma 
równie ogromne. W  ostatniej 
kadencji Sejmu Piotrowicz 
często był określany mianem 
„twarzy PiS w walce z Trybuna-
łem Konstytucyjnym”, pokazał 
bowiem, że każdą demokra-
tyczną strukturę skutecznie 
utrącić potrafi. To jemu też 
PiS zawdzięcza „przepchnięcie 
kolanem” ustawy o Sądzie Naj-
wyższym. Przewodniczący Pio-
trowicz tak potrafił prowadzić 
nocne obrady komisji, że 1300 
poprawek komisja potrafiła 
przegłosować w kilka zaledwie 
minut. Nikt też nie potrafił bar-
dziej arogancko odbierać gło-
su wybrańcom narodu i z faso-
nem zamykać dyskusję zanim 
ta się rozpoczęła. Piotrowicz, 
który w  swoim okręgu kro-
śnieńsko-przemyskim starto-
wał z piątego miejsca na liście 
wyborczej, przerżnął wybory 
zajmując dziewiąte, nie punk-
towane mandatem poselskim 
miejsce. Pan prokurator mimo, 

że stracił mandat społeczne-
go zaufania nie stracił jednak 
sympatii politycznej prezesa. 
Tuż po wyborach zaczęły po-
jawiać się pogłoski o  tym, że 
poseł elekt, Tadeusz Chrzan, 
starosta jarosławski, może 
z mandatu zrezygnować ustę-
pując miejsca najostrzejszej 
szabli pisowskiego jakby nie 
było parlamentu. Nieodrod-
na, niemal bliźniacza siostra 
polityczna pana prokuratora, 
Krystyna Pawłowicz znana jest 
przede wszystkim z  niepoha-
mowanego apetytu. Potrafi 
opychać się tanią garmażerką 
nawet w sali plenarnej polskiej 
świątyni prawa stanowionego 
jaką jest Sejm Rzeczpospolitej, 
że o podjadaniu sąsiadom cia-
stek na komisjach sejmowych 
nie wspomnę. Pani Pawłowicz 
nie ma jednak żadnych do-
niosłych zasług w  budowaniu 
pisowskiej demokracji. Potra-
fi za to z  grubej rury kazać tu 
cytat „zamknąć mordę” innej 

posłance próbującej zabrać 
głos w  komisyjnej dyskusji. 
Eksces taki zapewne już nie 
jest wykroczeniem regula-
minowym, wszak pan prezes 
z  trybuny izby plenarnej od 
zdradzieckich mord i  kanalii 
raczył wyzwać en bloc wszyst-
kich posłów opozycji. Trudno 
jednak zrozumieć kierownic-
two PiS, które nie znalazło dla 
niej miejsca na liście wybor-
czej do Sejmu ani Senatu RP. 
Pani poseł Pawłowicz jak wy-
nika z rekomendacji jest osobą 
bezpartyjną choć powszech-
nie wiadomo, że w  Sejmie VII 
i VIII kadencji, reprezentowała 
Prawo i  Sprawiedliwość, za-
siadając w  prezydium klubu 
PiS. Ostatnio zasłynęła swoją 
wypowiedzią na temat zapisu 
ustawy o skardze nadzwyczaj-
nej. „Jest on wprost jaskrawie 
sprzeczny z  konstytucją ale 
z  powodu umowy politycznej 
będę głosowała tak, jak mój 
klub” - stwierdziła posłanka. 

To właśnie ten duet ma pilno-
wać w  trybunale zgodności 
tworzonego na kolanie prawa 
z Konstytucją RP. O kandydatu-
rze pani Chojny-Duch wspomi-
nać nie warto, bo choć to bez-
kręgowiec to i  tak pożegnała 
się z  możliwością nominacji 
tylko. Pewnikiem dlatego, ze 
zbyt otwarcie zaczęła opowia-
dać o  potrzebie rzetelnego 
przestrzegania prawa stano-
wionego. Warto natomiast 
wspomnieć choćby mimocho-
dem o  odbrązowionym ostat-
nio przez PiS Marszałku Senior-
rze polskiego sejmu. Wiecznie 
ukrywany przed wyborami 
słynny z dokonań w niszczeniu 
polskiej armii, zasłynął wszak-
że bohaterską obroną przysło-
wiowego już „Misiewicza” i  na 
tym polu też poległ. Zwycię-
sko wyszedł jednak z pojedyn-
ku z  Prezydentem na orędzia 
przed Wysoką Izbą głoszone. 
Wymiana elit trwa!!!

Okiem
WÓJTA

Szanowni Państwo
Niektórzy złośliwcy powiadają, że 

z  rodziną to się tylko na zdjęciu do-
brze wychodzi. Wbrew tej, może tro-
chę prześmiewczej opinii rodzina jest 
podstawową komórką społeczeństw 
pod każdą szerokością geograficzną, 
na każdym kontynencie i  w  każdym 
kraju. Istnieją co prawda różne mo-
dele rodziny wynikające z uwarunko-
wań demograficznych, kulturowych 
i  tradycji a  zatem kształtowanego 
przez wieki obyczaju, lecz w  każdej 
formie rodzina jest splotem wzajem-
nej odpowiedzialności obowiązków 
i  praw. Choć obowiązki te i  prawa 
w  niektórych państwach nijak się 
mają do praw człowieka to chcę się 
tu odnieść do kultury i  praw krajów 
raczej cywilizowanych. Konstytucja 
Rzeczypospolitej Polskiej z  dnia 2 
kwietnia 1997 r. w Art. 18. stwierdza, 
że małżeństwo jako związek kobiety 
i  mężczyzny, rodzina, macierzyń-
stwo i rodzicielstwo znajdują się pod 
ochroną i  opieką Rzeczypospolitej 
Polskiej.  Nikt z  konstytucjonalistów 
nie próbował nawet w  tym zapisie 

zdefiniować rodziny jako powią-
zanej pokrewieństwem i  koligacją 
wspólnoty wzajemnie za siebie od-
powiedzialnej a  przecież to rodzina 
zapewnia trwałość biologiczną poko-
leń i  całych społeczności. To rodzina 
przyjmuje na siebie odpowiedzial-
ność za wychowanie młodego poko-
lenia od wczesnego dzieciństwa do 
założenia własnej rodziny i  podjęcia 
pracy zapewniającej byt nowej rodzi-
ny. Zakładając rodzinę powinniśmy 
być świadomi innych, nie do końca 
materialnych lecz spoczywających na 
nas obowiązkach. To troska o prawi-
dłowy rozwój fizyczny i intelektualny 
dziecka, zaspokajanie jego potrzeb 
emocjonalnych i  przygotowanie go 
do samodzielnego życia. Rodzina to 
nie tylko związek kobiety i  mężczy-
zny oraz mniejsze lub większe stadko 
ich progenitury. Rodzina to organizm 
społeczny trwale związanych ze sobą 
emocjonalnie pokoleń od pradziad-
ków poczynając na praprawnukach 
kończąc. 

Szanowni Państwo 
W  naszej gminnej społeczności 

funkcjonują przecież również nie-
standardowe rodziny. Bywa tak, że to 
babcia i matka z gromadką wnuków 
i  dzieci przykładnie funkcję rodziny 
wypełniają. Bywa też tak, że zrządze-
niem losu, warunków społecznych 
a często też nieodpowiedzialnej poli-
tyki społecznej, funkcji tych należycie 
wypełniać nie mogą. W  takich sytu-
acjach staramy się nieść materialną 
i socjalną pomoc w celu poprawienia 
społecznego bytu tych rodzin. Świa-
dom jestem również, za co Państwu 
jestem niezmiernie wdzięczny, po-
mocy sąsiedzkiej jakiej udzielacie 
państwo rodzinom, które znalazły się 
w trudnej sytuacji życiowej i material-
nej. Jesteśmy jedną wielką rodziną, 
starajmy się więc wzajemnie wspie-
rać, zaglądając do swojego sąsiada, 
pytając jak się czuje i  czy jakiejś po-
mocy mu nie potrzeba. Nasz samo-
rząd stara się od wielu lat prowadzić 
na miarę swych możliwości i  spo-
łecznego zapotrzebowania szeroki 
program działań na rzecz rodziny. 
Gmina organizuje i aktywnie wspiera 
działalności opiekuńczą w  żłobkach, 

wychowanie przedszkolne i edukację 
szkolną, wszelką działalność rekre-
acyjną sportową i  kulturalną a  także 
spotkania rodzinne w  bibliotekach 
i  świetlicach wiejskich. To wszystko 
wraz z  prowadzonym przez sektor 
prywatny i samorządowy budownic-
twie mieszkaniowym stwarza dogod-
ne warunki do zamieszkania w  na-
szej gminie. Staramy się pamiętać 
o  wszystkich bez względu na wiek, 
a  szczególnie o  seniorach, bo to oni 
stanowią niejednokrotnie  filar wielo-
pokoleniowych rodzin.

Szanowni Państwo.
Rodzina to także wspólne rozmowy 

i  rozwiązywanie problemów, konflik-
tów które także się zdarzają. Starajmy 
się je rozwiązywać w  gronie rodzin-
nym, by tych problemów było jak naj-
mniej. Wartość emocjonalną rodziny 
doceniamy często dopiero przy wigi-
lijnej kolacji bądź wielkanocnym śnia-
daniu, kiedy do stołu zasiadają wielo-
pokoleniowe rodziny. Pradziadkom, 
czy też  dziadkom  często kręci się łza 
radości w oku i choć nie wszyscy posa-
dzili w swym życiu przysłowiowe, ale 

jakże symboliczne drzewo, być może 
nie każdy zbudował też dom, to mają 
świadomość pokoleniowego istnienia. 
W tym się właśnie wyraża nieśmiertel-
ność. Rodziny też spotykają się często 
na ślubach, które są aktem formalne-
go założenia rodziny ale też na ostat-
nich pożegnaniach naszych bliskich. 
Tam również towarzyszą nam łzy, jak-
że inne choć tak samo serdeczne.

Szanowni Państwo 
Kiedyś „Starsi Panowie”, Jeremi 

Przybora i  Jerzy Wasowski śpiewali 
o  rodzinie przepięknie Rodzina nie 
cieszy, nie cieszy, gdy jest, Lecz kiedy jej 
nima samotnyś jak pies. Oni zdążyli to 
zrozumieć wszak byli to przecież star-
si panowie. My pamiętajmy i troszcz-
my się o  naszych bliskich otaczajmy 
ich opieką i troską. Troszczmy się też 
o tego psa z piosenki bo żadne stwo-
rzenie nie powinno być samotne. 
Ksiądz Jan Twardowski napisał kiedyś 
„Śpieszmy się kochać ludzi tak szybko 
odchodzą”. Dodać by tylko można, że 
nigdy już nie wrócą.
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Czy sukces we Francji 
uznaje pani za najważniej-
szy w dotychczasowej karie-
rze?

 
Małgorzata Pazda – Pozor-

ska: Absolutnie nie. Ponieważ 
moja dotychczasowa kariera 
się dopiero rozpoczęła w bie-
gach ultra. Jednakże dwukrot-
ne Mistrzostwo Polski oraz 
rekord Polski na 100km jest 
dla mnie dużym sukcesem jak 
i  indywidualny brązowy me-
dal na Mistrzostwach Europy 
w biegu 24h. 

Jak wyglądają przygoto-
wania do tak ekstremalnego 
biegu?

 
Jestem jedyną Polką re-

prezentującą nasz kraj na dy-
stansie 50km, 100km i  24h, 
więc mój zakres jest bardzo 
rozszerzony. co powoduje, 
że w treningach jak i startach 
muszę często łączyć szyb-
kość z  wytrzymałością. Moje 
treningi w  zasadzie opierają 
się na treningu maratońskim, 
jedynie do tego dodaję za-
wody na długim dystansie tj. 

w  tym roku wygrałam bieg 
na 240km w  górach. Zwykle 
w  tygodniu biegam około 
70km, co w  połączeniu chy-
ba można to nazwać z "moim 
talentem" daje mi pozytywne 
rezultaty.

 
Proszę powiedzieć coś 

więcej o  samych zawodach. 
Jak wyglądają z  perspekty-
wy samego zawodnika?

Bieg 24godzinny odbywa 
się zwykle na pętli, w  przy-
padku ostatnich Mistrzostw 
Świata we Francji miała ona 
1500m. Sędziowie wtedy do-
brze widzą zawodników, a my 
mamy stały dostęp do swoich 
"suportów" czyli osób, które 
podają posiłki, napoje, żele 
energetyczne lub pomagają 
przy zmianie obuwia, ubrań, 
kiedy zmienia się temperatura 
oraz informują nas o  przeby-
tych kilometrach, tempie, po-
zycji w zawodach.

Pani dotychczasowa ka-
riera jasno pokazuje, że już 
dawno nie zadowala się 
pani "zwykłym bieganiem". 
Czy w  planach są jeszcze 

jakieś bardziej ekstremalne 
zawody?

W  moich planach jest po-
wrót na trasę Spartathlonu 
(246km ze Sparty do Aten) 
w  celu poprawienia swojego 
wyniku i  chciałabym również 
przebiec Ultra Trail du Mont 
Blanc - 170km pasmem gór-
skim przez Szwajcarię, Wło-
chy, Francję. Niestety w przy-
szłym roku daty tych biegów 
są w  tym samym miesiącu 
co Mistrzostwa Europy 24h, 
a wiadomo zaszczytne powo-
łanie do reprezentacji Polski 
jest na pierwszym miejscu. 
Przy okazji daje mi to możli-
wość poprawienia swojego 
osiągnięcia z  ostatnich ME.   
Mam wiec nadzieję, że w 2021 
będę miałam możliwość reali-
zacji swoich w/w celów.

Jak mocno trzeba treno-
wać, żeby osiągać takie suk-
cesy?

 
Przede wszystkim treno-

wać należy sumiennie i  sys-
tematycznie. Bez względu na 
pogodę - albo wyniki albo 

wymówki. Ja też mam pełną 
rodzinę, cały etat w pracy jako 
fizjoterapeutka, oraz zwyczaj-
ne obowiązki domowe, ale 
pomimo wszystko zawsze 
znajduję czas na swoją pasję.

Co daje pani sport?
 
Osobistą satysfakcję, zdro-

wy styl życia, możliwość po-
znania nowych przyjaciół 
i  zwiedzenia pięknych, cieka-
wych miejsc.

 

Jak udaje się łączyć tak in-
tensywne treningi z  życiem 
prywatnym?

 
Mój przypadek wyraźnie 

pokazuje, że jak się tylko chce, 
to można. Spokojnie łączę 
sport z życiem rodzinnym, to-
warzyskim i zawodowym. 

 
Czy myśli pani o byciu tre-

nerem w przyszłości?
 
Na tą chwilę o tym nie my-

ślę, ponieważ realizuję się jako 
zawodnik.

 
Jakie starty przed panią?
Ten rok kończę biegiem 

Garmin Ultra Race 85km.   
Mój główny cel na przyszły 
rok to oczywiście Mistrzo-
stwa Europy w  biegu 24h. 
Poza tym Wings for life, La-
varedo Ultra Trail, oraz pod 
koniec roku jeszcze jeden 
bieg 24 w Tajwanie. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Biegaczka z Kobylnicy na podium MŚ
W Y W I A D  K U R I E R A

10. miejsce w 24-godzinnym biegu we Francji i 2. w drużynowych Mistrzo-
stwach Świata. To kolejne sukcesy na koncie Małgorzaty Pazdy Pozorskiej. 
Biegaczka z Kobylnicy wywalczyła je we francuskiej miejscowości Albi.  
 

Polki w klasyfikacji drużynowej Mistrzostw 
Świata uległy tylko drużynie amerykańskiej, 
która stanęła na najwyższym stopniu po-
dium. Nasze reprezentantki pokonały dy-
stans ponad 700 km. Był to wynik gorszy 
od Amerykanek o ok. 25 km. Indywidualnie 
Małgorzata Pazda-Pozorska pokonała w  24 

godziny ponad 235 kilometrów. Dało to jej 
dziesiątą lokatę na świecie.

Bieg 24 – godzinny to rodzaj ultra marato-
nu, w którym zawodnicy starają się pokonać 
jak najdłuższy dystans. Tegoroczne Mistrzo-
stwa Świata rozgrywano we Francji, w dniach 
26 – 27 października.

Dekoracja z udziałem reprezentacji Polski. Na podium Małgorzata Pozorska

We wtorek, 5 listopada, z utytułowaną biegaczką z Kobylnicy spotkali się Starosta Paweł Lisowski 
oraz Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński. Małgorzata Pozorska otrzymała od nich pamiątkowe 
gadżety oraz vouchery na zakup sprzętu sportowego.

Fot. archiwum prywatne
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Dobiegły końca Bale Seniora 
w Gminie Kobylnica
W ciągu ostatnich kilku tygodni zorganizowanych 
zostało łącznie 16 spotkań, w których głównymi 
bohaterami byli najstarsi mieszkańcy. Uroczyste spo-
tkania z seniorami były okazją do wspólnej zabawy 
w szerokim gronie, rozmów i oczywiście tańców. Każ-
de z nich wypełnione było atrakcjami - muzycznymi 
oraz artystycznymi.
W poprzednim wydaniu Kuriera Sołeckiego zapre-
zentowaliśmy galerię zdjęć z pierwszych Bali Seniora. 
Teraz pokazujemy to, co działo się na kolejnych. Przy-
pominamy, że zdjęcia ze wszystkich imprez znajdzie-
cie na stronie internetowej Gminy Kobylnica. 
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Kczewo
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Od jak dawna jest pani 
związana z oświatą?

Ewa Solnikowska, dyrektor 
SP w Kobylnicy: Moim  zawo-
dem wyuczonym i  wykony-
wanym od 30 lat jest praca 
nauczyciela. Warsztat pracy 
poznawałam, a  potem do-
skonaliłam w  słupskich szko-
łach, gdzie spotykałam wielu 
wspaniałych, wrażliwych 
pedagogów, których cenne 
wskazówki pamiętam do 
dziś. Jednak moim szczegól-
nym doświadczeniem było 
kierowanie placówką nie-
publiczną. W  tego typu in-
stytucji dyrektor jest przede 
wszystkim menagerem, co 
dla mnie stanowiło nie lada 
wyzwanie. W  niewielkiej 
szkole (moja liczyła wówczas 
nieco ponad 100 uczniów) 
kontakty na linii dyrektor – 
rodzic – uczeń – nauczyciel 
nabierają zupełnie odmien-
nego charakteru. Każdy czu-
je się współodpowiedzialny 
za szeroko pojęte dobro 
szkoły, a  rodzice współde-
cydują o  jej kierunkach pra-
cy. Mówię o  tym, ponieważ 
czas spędzony w murach tej 
placówki nauczył mnie po-
kornego wsłuchiwania się 
w  potrzeby różnych stron.  
Bezpośredniego kontaktu 
i  rozmowy, według mnie, 
nie zastąpi żadna inna forma 
przekazu. Moi współpracow-
nicy twierdzą, że wręcz przy-
ciągam ludzi, lubię pracować 
w zespołach, grupach ludzi. 

Czy będąc małym dziec-
kiem podpatrywała pani 
pracę nauczycieli?

Tak, zawód nauczyciela 

sobie wymarzyłam i  zdecy-
dowanie dążyłam do celu. 
Mimo że dla wielu może to 
brzmieć jak banał, ja napraw-
dę zawsze chciałam nauczać. 
Robiłam to już jako nasto-
latka, ucząc młodsze dzieci 
z  sąsiedztwa, pomagając 
w  zadaniach domowych. 
Zawsze sprawiało mi to nie-
bywałą frajdę. Zostało mi to 
do dziś. Bawię się przeka-
zywaniem wiedzy, a  przede 
wszystkim udowadnianiem 
moim uczniom, że matma 
jest OK i da się ją okiełznać.  
Ważną rolę odegrała tu rów-
nież moja wychowawczyni 
w  klasach młodszych, którą 
ubóstwiałam pod każdym 
względem. 

W  którym momencie 
życia zrodził się pomysł 
by uczyć?

Nie odkryję niczego no-
wego, stwierdzając, że chy-
ba to, co robię było mi prze-
znaczone. Jestem przy tym 
szczęściarą bo mogę robić 
to, co lubię. Co nie znaczy, 
że nie miałam po drodze 
innych pomysłów na ży-
cie. Wiedziałam jednak na 
pewno, że to, co będę robić 
musi być związane z dziećmi 
i młodzieżą. Studia pedago-
giczne były konsekwencją, 
a jednocześnie  potwierdziły 
słuszność  wyboru. 

Jak wyglądały początki?

Początki wspominam bar-
dzo dobrze. Miałam praw-
dziwego farta, że zawsze 
towarzyszyły mi w  pracy 
osoby, od których czer-

pałam nie tylko wiedzę 
i  wskazówki, ale pozytyw-
ną energię i motywację do 
pracy. 

Dlaczego zdecydowała 
się pani akurat na przed-
mioty ścisłe?

Faktycznie, trzymając 
się sztampowych prefe-
rencji, nauki ścisłe „zare-
zerwowane” są dla płci 
męskiej. Ale mnie zawsze 
kusiło wychodzenie poza 
nawias, unikanie stereoty-
pu i  szufladkowania, po-
szukiwanie swojej drogi, 
czasami pójście pod prąd. 
Ponadto, odkąd pamiętam 
przyjemność sprawiały mi 
łamigłówki matematyczne, 
a  obmyślanie ciekawych 
rozwiązań było i  jest do-
skonałym sposobem spę-
dzenia czasu. Matematyka 
jest logiczna; nie znosi przy 
tym filozoficznej niejasno-
ści czy niezdecydowania. 
Tu zawsze dwa dodać dwa 
musi równać się cztery. 
To jest konkret i  to lubię. 
Dzięki matematyce wiem 
także, że  każdy problem 
można rozwiązać na wiele 
sposobów i tych sposobów 
staram się poszukiwać nie 
tylko w  nauce. Wkuwanie 
dat, teoretycznych regu-
łek? Dziękuję. To nie dla 
mnie, choć szanuję wszyst-
kich, którym właśnie te 
dyscypliny są bliskie.

Dziś jest pani dyrekto-
rem szkoły, największej 
w powiecie. To trudne za-
danie?

Mówi się -  nie bez po-

wodu - że to ludzie two-
rzą problemy, a  ja mam to 
szczęście, że trafiam za-
wsze na wspaniałe grono, 
z  którym każde zadanie 
jest ambitnym wyzwaniem, 
nie zaś trudnością. Oczy-
wiście, z  punktu widze-
nia logistyki, zarządzania, 
o  wiele łatwiej jest dowo-
dzić placówką liczącą 100 
uczniów, niż 800. Nikt tu 
nie ma wątpliwości. Ale ja -  
i tu znowu odzywa się moja 
matematyczna dusza – za-
danie pojmuję, jako pole-

cenie do wykonania, cel, 
materię, która  ma swoje 
rozwiązanie. Ja zaś muszę 
znaleźć jedynie narzędzia 
i czas na ich realizację. 

Jak spędza pani wolny 
czas? Jakie jest pani hob-
by?

Staram się w  każdym ty-
godniu znaleźć choć kilka 
chwil tylko dla siebie, kie-
dy mogę odpocząć od co-
dzienności i  podładować 
akumulatory. Bardzo lubię 

spędzać czas na łonie na-
tury. Coraz częściej ciągnie 
mnie do lasu, gdzie spa-
cerując dotleniam umysł, 
a  dodatkowo poprawiam 
kondycję fizyczną. Nie na 
darmo mówi się, że „w zdro-
wym ciele zdrowy duch”,   
a przede mną jeszcze sporo 
do zrobienia, przyda się za-
tem i jedno i drugie.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Ewa Solnikowska: 
Zawód nauczyciela sobie wymarzyłam

W Y W I A D  K U R I E R A

Już będąc małym dzieckiem Ewa Solnikowska marzyła o tym, by w przyszłości stanąć na miejscu tych, których wów-
czas słuchała i podpatrywała. Po latach nauki udało się osiągnąć zamierzony cel i rozpocząć pracę nauczyciela. 
Dziś kieruje największą szkołą w całym powiecie. 

Panie z Koła Gospodyń Wiejskich Widzino wysta-
wiły swoje stoisko w czasie Święta Gęsiny, które 
odbyło się w Swołowie. Odwiedzający mieli 
okazję posmakować wyjątkowych specjałów 
przygotowanych na imprezę, a także zobaczyć 
własnoręcznie wykonane elementy ozdobne. 
Stoisko cieszyło się dużym zainteresowaniem.  

Gęsina na Świętego Marcina w Swołowie, to impreza, która 
stała się już rozpoznawalnym wydarzeniem w Województwie 
Pomorskim. Rokrocznie przyciąga blisko dziesięć tysięcy tu-
rystów, zainteresowanych hodowlą gęsi pomorskiej i  pro-
duktami, wytwarzanymi z jej mięsa. 

Koło Gospodyń 
Wiejskich na Gęsinie 
w Swołowie
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Szkoła Podstawowa im. J. Kochanowskiego w Kończewie od wielu lat realizuje program pod na-
zwą "Bezpieczeństwo na drodze". Celem jest zwiększenie bezpieczeństwa najmłodszych dzieci 
i uczniów podczas drogi do i ze szkoły.  

- Nasza szkoła realizuje ten 
program przy współpracy Ko-
mendy Policji i  Straży Gmin-
nej w  Kobylnicy. Uczniowie 
klasy II i III pod kierunkiem  K. 
Brzozowskiej  i A. Broniszew-
skiej przygotowali dla klas 
młodszych montaż słowno-
-muzyczny. Na uroczystość 

przybyli zaproszeni goście: 
dzielnicowy rewiru  st. asp. 
Robert Kornacki, sierż. sztab. 
Sylwia Hubisz oraz słucha-
cze Szkoły Policji w  Słupsku 
– mówi Grażyna Pioterek, dy-
rektor szkoły.

Uczniowie popisywali się 
wiadomościami zdobytymi 

z zakresu bezpieczeństwa na 
drodze. Zaprezentowali zasa-
dy bezpiecznego poruszania 
się po drogach, przedstawili 
znaczenie różnych znaków 
drogowych. Zwrócili też uwa-
gę na konieczność noszenia 
elementów odblaskowych 
oraz zachęcali do poznania 

przepisów i  znaków drogo-
wych, gdyż ich znajomość 
niejednokrotnie może nas 
uchronić przed wypadkiem.  

Na zakończenie uroczysto-
ści dzielnicowy wraz z  młod-
szymi kolegami wręczyli dzie-
ciom słodkie upominki. 

Ćwiczenia strażackie 
„Bałtykgaz 2019”
26 października 2019 roku na terenie zakła-
du Bałtykgaz w Jezierzycach przeprowa-
dzone zostały ćwiczenia powiatowe tzw. 
koncentracja SiS.

Bezpieczeństwo na drodze

Głównym celem pod-
czas prowadzonych ćwi-
czeń było sprawdzenie 
praktyczne różnych metod 
organizacji i  prowadzenia 
działań ratowniczych pod-
czas gaszenia pożaru gazu 
w  zakładzie zwiększonego 
ryzyka, ponadto rozwijanie 
umiejętności organizacji 
sztabu w zakresie przygoto-
wywania wariantów decyzji 
dla Kierującego Działaniem 
Ratowniczym (KDR), zabez-
pieczenia logistycznego, 
wsparcia przez inne służby 
i  instytucje w  zakresie nie-
zbędnym do prowadzenia 

działań, a  także doskonale-
nie alarmowania, dyspono-
wania, koncentracji  i  prze-
mieszczania dużej ilości sił 
i  środków Krajowego Syste-
mu Ratowniczo Gaśniczego 
i OSP spoza KSRG.

Na miejscu ćwiczeń zlo-
kalizowane były ogółem 24 
zastępy - ok. 120 ćwiczących 
strażaków PSP, OSP i  WSP. 
Na Kierującego Działaniami 
Ratowniczymi wyznaczony 
był st. kpt. Krzysztof Trocki 
(dowódca JRG 1 w Słupsku), 
a  całością ćwiczeń kierował 
st. kpt. Tomasz Ponczkowski 
(Naczelnik Wydziału Ope-
racyjno - Szkoleniowego 
SKKM PSP).

Ćwiczenia zostały prze-
prowadzone w  sposób dy-
namiczny, a  czas trwania 

poszczególnych epizodów 
ograniczony był osiągnię-
ciem wszystkich postawio-
nych celów.

Udział w ćwiczeniach bra-
ły trzy jednostki OSP Gminy 
Kobylnica należące do KSRG: 

OSP SIERAKOWO - druh 
Szymon Kłak (prezes OSP), 
druh Krystian Tkaczyk (na-
czelnik OSP), druh Piotr Ste-
faniak, druh Damian Dróżdż.  

OSP WRZĄCA - druh An-
drzej Józwa, druh Łukasz 
Puć, druh Paweł Zielonka, 
druh Wojciech Żuliński, druh 
Grzegorz Jopek. 

OSP SYCEWICE - druh 

Krzysztof Woźniak (naczel-
nik OSP), druhna Magda 
Woźniak, druh Kamil Wą-
sik, druh Marcin Mytryszyn, 
druh Rafał Mytryszyn, druh 
Mateusz Szepielewicz

Na podsumowaniu ćwi-
czeń Zastępca Komendanta 
Miejskiego PSP w  Słupsku 
st. kpt. Grzegorz Falkowski 
podziękował przedstawicie-
lowi zakładu Bałtykgaz za 
umożliwienie przeprowa-
dzenia powyższego przed-
sięwzięcia, jak również 
wszystkim biorącym udział 
w ćwiczeniu strażakom.

Na zakończenie wszyscy 
dzielili się uwagami i  spo-
strzeżeniami posilając się 
pyszną wojskową grochówką.

Od 18 listopada policjanci z posterunku w Kobylnicy mogą korzystać z nowego radiowozu, który trafił 
do nich dzięki wspólnemu zaangażowaniu Komendy Wojewódzkiej Policji w Gdańsku i Gminy Kobylni-
ca. Obie strony przekazały na jego zakup środki finansowe w wysokości 50 tys. zł. 

Szybki, zwinny i dynamicz-
ny, a  przy tym komfortowy 
i nowoczesny – tak o nowym 
radiowozie, który trafił do 
posterunku w Kobylnicy mó-
wią sami funkcjonariusze. Kia 
Sportage wyposażona zosta-
ła w benzynowy silnik o mocy 
180 KM, który na pewno po-
może w  schwytaniu nadgor-
liwych kierowców. Z kolei na-
pęd na wszystkie cztery koła 
będzie nieocenionym atutem 
w  sytuacji, w  której funkcjo-
nariusze będą musieli podej-
mować interwencje w trudno 
dostępnych miejscach. 

- Bardzo cieszę się z  tego, 
że policjanci z  tutejszego 
posterunku otrzymali tak no-

woczesny radiowóz, 
który z  pewnością 
pomoże im w  peł-
nieniu codziennej 
służby. Decyzja 
o  sposobie jego za-
kupu jest najlepszym 
dowodem tego, że 
tak, jak i  nam, tak 
i władzom gminy za-
leży na dbaniu o bez-
pieczeństwo lokalnej 
społeczności – mówił 
Komendant Miej-
ski Policji w  Słupsku 
insp. Leszek Gurski. 

- Przekazanie tego samo-
chodu jest jak najbardziej 
zasadne i  potrzebne, aby 
sprawność w działaniu funk-
cjonariuszy była na możliwie 
jak najwyższym poziomie 
– podkreślał Wójt Gminy Ko-
bylnica. Leszek Kuliński przy-
znał też, że dla zwiększenia 
skuteczności pracy miejsco-
wych policjantów rozważana 
jest możliwość zabezpiecze-
nia w  gminnym budżecie 
kolejnych środków, które po-
mogłyby w  sfinansowaniu 
zakupu dodatkowego radio-

wozu. Jak zapowiedział Wójt, 
temat będzie przedmiotem 
najbliższych dyskusji prowa-
dzonych z radnymi.

Po przekazaniu kluczy-
ków do nowego radiowozu, 
pojazd został poświęcony 
przez ks. Jarosława Aleksan-
drowicza, kapelana słupskiej 
policji.

Zaledwie kilkanaście mi-
nut po uroczystej prezenta-
cji, przekazaniu i  poświęce-
niu, radiowóz wyjechał na 
swój pierwszy patrol.

Na interwencję nowym radiowozem
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Od dyskusji i wspomnień 
po patriotyczną muzykę
Spotkanie z kombatantami w kobylnickiej bibliotece oraz patriotyczny koncert 
w Gminnym Centrum Kultury i Promocji – to kolejne elementy obchodów Naro-
dowego Święta Niepodległości w Gminie Kobylnica. Oba wydarzenia zorgani-
zowano 7 listopada.

Punktualnie o  godz. 16 
w  Gminnej Bibliotece Pu-
blicznej w  Kobylnicy rozpo-
częło się spotkanie z  komba-
tantami. Jednym z  punktów 
wydarzenia była prezentacja 

przygotowana przez Marcina 
Prusaka i  Andrzeja Liberka 
z  Grupy Rekonstrukcji Histo-
rycznych Grzmot o  polskim 
wrześniu 1939 roku. Najważ-
niejsze jednak były opowieści 

z  pierwszej ręki, które dosko-
nale uzupełniły spotkanie. 
Każdy otrzymał także pamiąt-
kowe kotyliony oraz kwiaty 
od Wójta Leszka Kulińskiego 
i  monografię „Z  Kobylnicą 
przez wieki”. 

Wieczorem, w  Sali Teatral-
nej, rozpoczął się Koncert 
Patriotyczny. Najważniejsze 
utwory związane z  historią 
Polski wykonała Orkiestra 
Gminnego Centrum Kultury 
i  Promocji w  Kobylnicy oraz 
młodzi soliści. 

Przypominamy także, że 
do końca listopada we foyer 
GCKiP można oglądać wy-
stawę prac Waldemara "Wal-
dziora" Tłuczka. Jej głównym 
tematem jest artystyczna in-
terpretacja wolności.

Omilianowicz i  Fajbu-
siewicz zdradzili obecnym 
na sali kulisy powstania 
programu „Magazyn kry-
minalny 997”. Jedną z tych 
ciekawostek, które zrobiły 
na widzach największe 
wrażenie, była historia 
związana z  jednym ze 
sprawców morderstwa, 
który sam się zdradził bio-

rąc udział w inscenizacji na 
potrzeby "Magazynu". 

Fajbusiewicz wspo-
minał później swoje po-
dróże po całym świecie. 
Odpowiedział również na 
pytania od publiczności. 
Świetnego spotkania oso-
biście pogratulował auto-
rom wójt Gminy Kobylnica 
Leszek Kuliński. Po spotka-

niu można było zdobyć 
autografy autorów i zrobić 
pamiątkowe zdjęcie. 

Autorzy "Fajbusa" za-
przyjaźnili się ponad 20 lat 
temu podczas pracy nad 
sprawą Leszka Pękalskie-
go. W  Kobylnicy zdradzili, 
że pracują nad kolejną 
książką.

Od kulis pracy w telwizji 
po kryminalne historie
Magda Omilianowicz przyjechała do naszej gminy już 
trzeci raz, tym razem z gościem specjalnym - Michałem 
Fajbusiewiczem. Na scenie teatralnej Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji 24 października 2019 r. opowiadali o swo-
jej książce "Fajbus. 997 przypadków z życia" i nie tylko.

Dużym zainteresowaniem cieszą 
się Kreatywne Soboty, podczas któ-
rych rodziny z  dziećmi mogą wspól-
nie, aktywnie spędzić czas. To czas na 
wzajemną obecność, zatrzymanie się, 
odpoczynek i integrację. 

Biblioteczny Klub Maluszka to z ko-
lei oferta skierowana do rodziców 
dzieci do lat 4. Spotkania Klubu od-
bywają się w  trzecią sobotę miesiąca 
i  są okazją do rozmowy ze specjali-
stami z  zakresu rozwoju dziecka. Ro-
dzice mogą nabyć cenną wiedzę, zaś 
dzieci w naturalny 
sposób rozwi-
jają się społecz-
nie i  integrują 
z  rówieśnikami. 
Wśród zaproszo-
nych specjalistów 
gościliśmy już: lo-
gopedę, dentystę, 
dietetyka. W grud-
niu planujemy 
spotkanie, pod-
czas którego po-
ruszony zostanie 

temat pozytywnej dyscypliny. 
- Biblioteka stale poszerza ofer-

tę książkową skierowaną do naj-
młodszych czytelników. W  naszym 
księgozbiorze znajdują się książki 
kontrastowe i  tekturowe obracanki 
przystosowane dla dzieci od pierw-
szych tygodni życia. Jednym z  no-
wych działań są warsztaty dla rodzin 
z dziećmi, które cieszą się coraz więk-
szym zainteresowaniem – przyznają 
bibliotekarze. 

Biblioteka to dziś 
nie tylko książki
Starając odpowiadać na potrzeby lokalnej społeczności, w któ-
rej z roku na rok przybywa nowych rodzin Gminna Biblioteka Pu-
bliczna w Kobylnicy zainicjowała szereg działań prorodzinnych. 

Pani Katarina - wcześniej 
znana jako Katarzyna Nazaruk 
- przedstawiła swój najnowszy 
tomik poezji "Anturaż" i  opo-
wiedziała o  życiu w  Portugalii. 
Rozmowę z  nią poprowadziła 
Anna Czerny-Marecka, a  Ba-
alluu umilił spotkanie swoimi 
aranżacjami muzycznymi. 

Na koniec wszyscy mogli 
spróbować portugalskich spe-
cjałów - serów, miodu i wina.

Portugalia, poezja i śpiew! 
Kobylnicka biblioteka już od dawna przyzwyczaja nas do tego, że zakres 
podejmowanych przez nią działań wykracza poza udostępnianie czytelni-
kom książek. Systematycznie organizowane spotkania z ciekawymi osobami 
są dodatkowym argumentem przemawiającym za odwiedzeniem placówki. 
Katarina Lavmel i Baalluu gościli w środę (13.11) w kobylnickiej bibliotece 
i wprowadzili wszystkich w letni portugalski klimat. 
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Jak długo trwa twoja 
przygoda z malarstwem? 

Grzegorz Jopek: Moja przy-
goda z  malarstwem trwa od 
najmłodszych lat dzieciństwa, 
miłość do sztuki trwa od dziec-
ka i  zawsze będzie w  moim 
sercu do końca życia. To jest 
jak ze strażą pożarną - pasja 
cenniejsza niż życie! 

Jak wyglądały początki?
Moja przygoda z rysunkiem 

i  malarstwem rozpoczęła się 
od najmłodszych lat dzie-
ciństwa, kiedy to na małych 
kartkach papieru z  zeszytu 
rysowałem moje przemyślenia 
i spostrzeżenia. 

Co jest najczęstszym te-
matem twoich prac?

Kocham strażaków! Naj-
częstszym tematem mo-
ich prac jest straż pożarna 
i  wszystko co jest związane 
z pożarnictwem w Polsce i na 
świecie. Uwielbiam całą tą 
otoczkę braci strażackiej 
w  najdrobniejszych szczegó-

łach od wozów strażackich 
po przez mundury OSP i  PSP 
skończywszy. Sport, piłka 
nożna też jest jednym z  ulu-

bionych tematów moich prac, 
a ostatnio też i polityka.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Galeria wypełniona 
pracami Grzegorza z Runowa
15 listopada, w Galerii Sztuki Ludowej Powiatu Słupskiego, otwar-
to wystawę prac Grzegorza Jopka. Grzegorz z Gminą Kobylni-
ca związany jest od urodzenia. Obecnie mieszka w Runowie Sł. 
Zawodowo związany z Gminnym Centrum Kultury i Promocji, gdzie 
zajmuje stanowisko instruktora kulturalno - oświatowego w świetli-
cy wiejskiej w Reblinie. 

W  czasie trwającego nie-
co ponad godzinę koncer-
tu Palladini zaprezentował 
utwory, które królowały na 
dyskotekach w latach schył-
ku PRL. Nie zabrakło więc 
takich przebojów jak: Vamos 
a  la playa/No tengo dinero, 

Flames of Love, Sara’ perche’ 
ti amo, Acapulco, Mamma 
Maria czy Buona Sera Ciao 
Ciao. 

Żywiołowy kontakt wyko-
nawcy z publicznością nadał 
całemu wydarzeniu dodat-
kowego kolorytu. Wszyscy 

bawili się doskonale, nogi 
same rwały się do tańca. 
Widzów tak porwały ryt-
my Italo, że Nicola Palladini 
z  trudem zakończył koncert 
po kilku bisach, publiczność 
nie pozwalała mu opuścić 
sceny. 

Świetna zabawa przy rytmach Italo Disco
Nicola Palladini kolejny raz wystąpił w Gminnym Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy. Tym razem charyzmatyczny artysta zabrał 
nas w podróż do lat 80. i rytmów Italo Disco, czyli największych 
przebojów tamtego okresu.

W ramach profilaktyki bezpiecznego korzystania z urządzeń grzew-
czych w  sezonie grzewczym 2019/2020 zachęcamy do zapoznania 
się z komunikatem Prezesa Krajowej Izby Kominiarzy. Komunikat ad-
resowany jest do właścicieli i zarządców budynków w związku z roz-
poczęciem sezonu ogrzewanego 2019/2020.

Celem komunikatu jest wezwanie właścicieli i zarządców budynków  
do współdziałania w akcji społecznej dla podniesienia świadomości 
społecznej w  zakresie przeciwdziałania pożarom sadzy w  kominie 
i  zatruciom tlenkiem węgla, zwanym potocznie czadem, a  tym sa-
mym dla uniknięcia takich tragicznych zdarzeń. 

Komunikat dostępny jest na stronie internetowej Gminy Kobylnica. 

K O M U N I K A T
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Stary krzyż w Reblinie miał uszkodzone 
ramiona. Wymieniono go na nowy
Kilkanaście osób było świadkami poświęcenia nowego krzyża w Reblinie. 
Uroczystego poświęcenia dokonał ks. Piotr Ratajczak – proboszcz 
sycewickiej parafii. 

Znajdujący się w tym miej-
scu krzyż zastąpiono nowym 
ze względu na stan technicz-
ny całej konstrukcji. Warunki 
atmosferyczne i  upływ czasu 
sprawiły, że doszło do ode-
rwania się bocznych ramion. 
Dzięki zaangażowaniu miesz-
kańców, pani Sołtys oraz Rady 
sołeckiej udało się zebrać nie-
zbędne fundusze, z  których 
zakupiono potrzebne ma-

teriały do budowy nowego 
krzyża. 

- Szczególne podziękowa-
nia należą się panu Dariuszo-
wi Wysockiemu właścicielowi 
gospodarstwa rolnego w  Re-
blinie, który wspomógł to 
przedsięwzięcie finansowo 
oraz udostępnił niezbędny 
sprzęt do demontażu znisz-
czonego i  montażu nowego 
krzyża, postawił nowe ogro-

dzenie oraz uporządkował 
bezpośrednie otoczenie – 
mówi sołtys Marzena Kaczor. 

Po uroczystym poświęce-
niu wszystkich zaproszono na 
gorącą grochówkę przygoto-
waną przez mieszkankę Annę 
Postek oraz kawę i ciasto, któ-
re przygotowali sami miesz-
kańcy. Był to kolejny czas do 
miłego spędzenia czasu, roz-
mów refleksji. 

- W  zakresie współpra-
cy z  NGO mamy się czym 
pochwalić, a  współpraca 
osadzona jest na solidnych 
fundamentach i  wypełnio-
na trafnymi rozwiązaniami 
odpowiadającymi lokalnym 
potrzebom oraz możliwo-
ściom – mówił w czasie spo-
tkania wójt Leszek Kuliński. 
Finansujemy i  wspieramy 
wiele cennych inicjatyw oraz 
przedsięwzięć. W  kolejnym 
roku będzie podobnie – do-
dawał. 

„Program Współpracy 
Gminy Kobylnica z  Orga-

nizacjami Pozarządowymi 
i  Innymi Podmiotami Pro-
wadzącymi Działalność Po-
żytku Publicznego na 2020 
rok” został poddany pod 
konsultacje społeczne po-
przez zamieszczenie pro-
jektu Programu na stronie 
internetowej Urzędu Gminy 
Kobylnica oraz na tablicy 
ogłoszeń w Urzędzie Gminy. 
Przez kilkanaście dni swoje 
uwagi i wnioski mogły zgła-
szać organizacje pozarządo-
we i  podmioty wymienione 
w art. 3 ust. 3 Ustawy o dzia-
łalności pożytku publiczne-

go i  o  wolontariacie prowa-
dzące działalność statutową 
na terenie Gminy Kobylnica.

Wysokość środków fi-
nansowych na realizację 
zadań publicznych prze-
znaczonych dla NGO :

2017 rok:  611.000,00 zł
2018 rok:  705.000,00 zł 
2019 rok:  795.522,00 zł
Planowane na 2020 rok 
– konkurs - 625.000,00 zł;  
19a – poza konkursem 
– 40.000,00 zł; 
RAZEM – 665.000,00 zł.

O współpracy z NGO
28 października odbyło się spotkanie władz gminy z organizacjami po-
zarządowymi. Tematem rozmów była ocena dotychczasowej współ-
pracy i dyskusja nad tym, jak ma ona wyglądać w przyszłym roku. 

Z tej okazji w szkole w Kwa-
kowie odbyły się spotkania 
edukacyjne, które miały przy-
bliżyć uczniom tematykę 
związaną z  Konwencją 
o  Prawach Dziecka. Każ-
da grupa stosownie do 
wieku poznawała swoje 
prawa. Były łamigłówki, 
zabawy i  quizy. Rozgorzały 
dyskusje i wymiana poglądów. 
Pojawiły się też chwile wzru-
szenia i łzy podczas prezentacji 
o  dzieciach, których prawa są 

łamane. Świetlica szkolna lśniła 
błękitem, a wszyscy uczniowie 
w tym dniu ubrani byli na nie-

biesko. Zachwycający był to 
widok.

Międzynarodowy Dzień 
Praw Dziecka ma przypominać 
wszystkim dorosłym, że każde 

dziecko ma niezbywalne pra-
wo, zapisane w Konstytucji RP 
i Konwencji o prawach dziecka 

do tego, aby było oto-
czone miłością, aby było 
wychowywane w  poczu-
ciu bezpieczeństwa, bez 
krzyku i  przemocy. Do-
skonałym odzwierciedle-

niem wyjątkowego nastroju 
jaki nam towarzyszył tego dnia 
były słowa piosenki:  „Prawa 
dziecka”.

Z dziećmi o ich prawach
20 listopada br. w Polsce obchodzimy Ogólnopolski Dzień Praw 
Dziecka. Wydarzenie to 7 listopada 2014 r., na wniosek Rzecznika 
Praw Dziecka, ustanowił Sejm Rzeczypospolitej Polskiej, aby wyraź-
nie zaznaczyć, iż prawa człowieka zaczynają się od praw dziecka.

Masz prawo kochać, masz prawo śnić
Masz prawo śpiewać, masz prawo żyć

Masz prawo marzyć teraz i tu
Na przekór kłamstwu, na przekór złu.

Muzyczny spektakl w Kobylnicy
Amerykańska szkoła średnia, przystojni, zbuntowani młodzieńcy 
w czarnych skórzanych kurtkach. Fantastyczna choreografia i chwytliwe, 
przebojowe piosenki. Kultowy musical, który przenosi widzów w szalone 
lata 50. został wystawiony na deskach Sali teatralnej Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy.

Spektakl Grease w reżyserii 
Kacpra Wojcieszka i  Marcina 
Borchardta mogliśmy obej-
rzeć 24 listopada.  

Podczas spektaklu mogli-

śmy podziwiać oryginalną, 
dwupiętrową scenografię, 
niesamowite stroje nawiązu-
jące do lat 50., a także budu-
jącą atmosferę grę świateł. 

Muzyczny spektakl zosta-
nie wystawiony m.in. w  Bia-
łymstoku, Wrocławiu, Toruniu, 
Łodzi i Lublinie.
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Baran 
21.03 – 20.04

Karta Tarota: /
Dwójka kieli-
chów/ - chroń się 

przed fałszem i  dwulicowością. 
Grudzień jest miesiącem podsu-
mowań, oceń miniony rok i  po-
stara się opracować dobry plan 
na przyszłość. Twoja kreatywność 
wzrośnie i ciekawe pomysły wciąż 
będą wpadać ci do głowy. To do-
bry czas na podejmowanie no-
wych wyzwań i rozwijanie swoich 
pasji. Wyższe zarobki spowodują, 
że wzrośnie twoja pewność sie-
bie. W  pracy przybędzie ci obo-
wiązków, co może przełożyć się 
na awans. W związku z tym mogą 
pojawić się plotki, które na szczę-
ście zostaną szybko zapomniane, 
możesz poczuć potrzebę ucieczki 
od domowych spięć. Jednak za-
miast rzucić się w  wir przygód, 
znajdź w sobie siłę, aby wyjaśnić 
wszystkie nieporozumienia. Sin-
gli uskrzydli miłość, możliwe że 
dostrzeżesz obok siebie wyjąt-
kową osobę. Nieporozumienia 
w związkach zakończą się jeszcze 
przed świętami. Przesłanie: szczę-
ście odnajdziesz poprzez wyba-
czenie, również samemu sobie.

Byk 
21.04 – 21.05

Karta Tarota:/Ry-
cerz kielichów/ 

działanie zrywami wprowadzi 
chaos w  twoje życie. Twoja 
przyszłość maluje się w  jasnych 
barwach. To ostatni dzwonek, 
aby rozwiązać zadawnione pro-
blemy i  rozpocząć nowy etap. 
Możliwe, że zmienisz sposób 
postrzegania siebie, innych 
oraz otaczającego cię świata. 
Dlatego zechcesz zakończyć 
niektóre relacje, lecz sprawdze-
ni przyjaciele pozostaną przy 
tobie. Nowe przedsięwzięcia 
w  jakich weźmiesz udział, będą 
finansowo opłacalne, więc daj 
z  siebie jak najwięcej. W  pracy 
musisz ustalić, czym dla ciebie 
jest sukces, wówczas będziesz 
wiedzieć, do czego chcesz dążyć. 
Powrócą do ciebie optymizm, 
poczucie humoru i  radość ży-
cia, a  zawdzięczać to będziesz 
swoim najbliższym. Pojawienie 
się kogoś bliskiego z przeszłości 
może bardzo namieszać w  two-
im życiu uczuciowym. Jeśli jesteś 
samotny powrót kogoś z  prze-
szłości może wyjść ci na dobre. 
Na początku grudnia wszystko 
się wyjaśni, a w rodzinie zapanu-
je spokój i harmonia. Przesłanie: 
szczęście możesz znaleźć dzięki 
docenianiu swoich osiągnięć.

Bliźnięta 
22.05 – 21.06

Karta Tarota:/
Biała karta/ 
- będzie tak, 

jak ma być. Z  powodzeniem 
załatwisz wszystkie sprawy 
i  w  nowy rok wejdziesz z  czy-
stym kontem. Nie planuj chwi-
lowo nic nowego, odpocznij 
i  oddaj się relaksowi, zabawie 
na resztę przyjdzie czas póź-
niej. Lepiej kontroluj wydatki, 
trzymaj się z dala od pożyczek. 
Wpadniesz na genialne po-
mysły, które można wykorzy-
stać do zarabiania pieniędzy. 
Szef podniesie ci poprzeczkę 
i  możesz otrzymać propozy-
cję zatrudnienia w  dziedzinie 
odległej od dotychczasowych 
zajęć. To prawdziwa szansa na 
robienie czegoś bardzo cieka-
wego. Spory w rodzinie zakoń-
czą się w  czasie świąt Bożego 
Narodzenia, nastanie ukoje-
nie, powróci harmonia i  spo-
kój w  domu. Pozwól sobie na 
odrobinę szaleństwa z  bliską 
sercu osobą. Miłość pokona 
teraz wszystkie problemy. 
Przesłanie: szczęście możesz 
znaleźć dzięki mądrym posu-
nięciom.

Rak 
22.06 – 22.07

Karta Tarota: / 
Dziesiątka Buław/ 
- twój trud zosta-

nie nagrodzony. Wraz z  pierw-
szą gwiazdką może błysnąć dla 
ciebie szansa na sporą wygra-
ną lub nową miłość. Początek 
grudnia może okazać się dosko-
nałym momentem na zaplano-
wanie zimowego wypoczynku. 
Jest to świetny czas na znale-
zienie idealnych ofert wypo-
czynku, ogólnie czeka cię dość 
dobry finansowo okres. W życiu 
zawodowym czeka cię chwila 
upragnionego oddechu. Dzię-
ki temu złapiesz wiatr w  żagle 
przed kolejnym ważnym zada-
niem. Okaże się, że twoje wysił-
ki w  ostatnich miesiącach zo-
staną zauważone i  docenione. 
Zwolnij nieco tempo i  skup się 
na domowym ognisku. Powi-
nieneś uważniej wsłuchiwać się 
w  potrzeby innych, być może 
ich empatia okaże się kluczem 
do rozwiązywania problemów. 
Końcówka roku zapowiada się 
romantycznie. Miłość może ci 
teraz mocno zawrócić w głowie 
i  sercu. Przesłanie: spokojnie 
przyjmować to, czego nie mo-
żesz zmienić – to duży krok do 
szczęścia. 

Lew 
23.07 – 23.08

Karta Tarota:/
Piątka denarów/ 
- jest to ostrze-

żenie przed niezdecydowaniem, 
działaj konsekwentnie. Wykorzy-
stuj wszystkie nadarzające się 
okazje. Choć nie wszystko ułoży 
się po twojej myśli, to ewentual-
ne problemy uda ci się przekuć 
w sukces. Powinieneś znaleźć czas 
na pielęgnowanie zainteresowań 
i  poszukiwanie wewnętrznego 
spokoju. Możesz spodziewać się 
sporego zastrzyku gotówki. Praca 
nie będzie sprawiać ci żadnych 
trudności. Dużą rolę odegra w tym 
panująca atmosfera w  firmie. To 
jest dobry czas, abyś zaczął realizo-
wać swoje marzenia. Niech wiara 
w twoją wizję doda ci odwagi. Do 
domu powróci spokój i harmonia. 
Pod koniec roku skup się na rodzi-
nie i bliskich. Będzie dużo spotkań, 
rozrywek, a  szczęście rozkwitnie 
pod twoim dachem. Los sprzyja 
nie martw się niczym. Jeśli jesteś 
singlem, możliwe że poznasz ko-
goś, z  kim miło będziesz spędzać 
wieczory. Możliwe że będzie to 
długotrwały związek. Przesłanie: 
oczekuj najlepszego, a przyjdzie.

Panna 
24.08 – 23.09

Karta Tarota:/
Siódemka Bu-

ław/ - musisz uwierzyć w  siebie 
i w swoją siłę przebicia. Grudzień 
to miesiąc pełen wyzwań, ale 
dzięki wewnętrznej sile uda ci się 
wyciągnąć wszystko, co najlepsze 
z  każdej sytuacji. Będzie ci dopi-
sywał dobry humor mimo twojej 
porywczości i  braku cierpliwości. 
Unikaj konfrontacji, wykaż się 
łagodnością co doprowadzi do 
porozumienia i  przyjaznych rela-
cji. Masz powodzenie finansowe. 
Rok zamknie się na plusie, więc 
możesz spełnić jakieś swoje skryte 
marzenie, a  także nie zapomnisz 
o  świątecznych prezentach dla 
bliskich. Może pojawić się szansa 
na współpracę i  realizację cieka-
wego projektu z  bliską ci osobą. 
W domu mogą pojawić się spięcia, 
powinnaś wsłuchać się w  skargi 
najbliższych i  postarać się roz-
wiązać problemy. Jeśli wykażesz 
się łagodnością i  zrozumieniem, 
napięta sytuacja zostanie rozłado-
wana i w rodzinie zapanuje zgoda 
i  harmonia. W  grudniu dla ciebie 
liczyć się będzie miłość. Uda się 
uratować rozpadający się związek, 
a  partner ciebie nie zawiedzie. 
Przesłanie: to nie inni są odpo-
wiedzialni za twoje szczęście, ale 
ty sama. 

Waga 
24.09 – 23.10
Karta Tarota:/
Królowa mie-
czy/ możliwe, że 
sprawa sądowa 

zakończy się nie po twojej myśli. 
Droga do sukcesu i  powodzenia 
jest długa i  wyboista – zarówno 
w  życiu zawodowym, jak i  osobi-
stym. Jeżeli przezwyciężysz swo-
je zniechęcenie, apatię, nie dasz 
się pokonać, i  będziesz parł do 
przodu, nawet przy niesprzyja-
jących okolicznościach w  końcu 
osiągniesz sukces. W  tym miesią-
cu zadbasz o  finanse i  świetnie 
sobie poradzisz, walcząc o wyższe 
dochody czy dodatkowe zajęcie. 
W  pracy dzięki poparciu współ-
pracowników będziesz mieć moż-
liwość doprowadzenia do końca 
ważny projekt. W grudniu wreszcie 
opuści cię stres i wreszcie będziesz 
mogła odpocząć. Rodzina będzie 
cię rozpieszczać. A ty poczujesz się 
w  swoim żywiole i  będziesz pla-
nować i  organizować grudniowe 
uroczystości. W  szale przygoto-
wań świątecznych nie zabraknie ci 
czasu na miłość. To będzie piękny 
koniec roku. Przesłanie: przy nie-
porozumieniach, milczenie staje 
się srebrem, a mowa złotem.

Skorpion 
24.10 – 22.11.19 

Karta tarota:/
Szóstka kielichów/ 

twoje plany mogą ulec opóźnie-
niu. W  trudnych momentach na 
początku grudnia możesz usłyszeć 
bardzo dużo dobrych rad od osób 
które są przyjaźnie nastawione 
i  chcą pomóc. Jednak każdą radę 
warto dobrze przemyśleć. Nie na-
leży na ślepo je stosować, gdyż 
niektóre mogą przynieść więcej 
szkody niż pożytku. Los w  grud-
niu ułatwi ci zarabianie pieniędzy. 
Możliwe że otrzymasz zaległe wy-
nagrodzenie lub odszkodowanie. 
Nowy projekt w  pracy pozwoli ci 
rozwinąć skrzydła i  w  pełni wy-
korzystać talenty. Możesz odkryć 
w  sobie pokłady kreatywności, 
z  których nawet nie zdawałeś so-
bie sprawy. To może być czas pełen 
napięć w  gronie najbliższych, aby 
nie popsuć świątecznego nastro-
ju koniecznie należy rozładować 
napiętą atmosferę i  wprowadzić 
pojednanie. Zgodę i radość, wśród 
domowników. Jeśli szukasz part-
nera, spróbuj patrzeć sercem. 
Atrakcyjny wygląd nie jest najważ-
niejszy, bo ważniejszy jest charak-
ter i  wyznawanie zasady nowo 
poznanej osoby. Szukaj partnera 
o  podobnym charakterze. Prze-
słanie: szczęście możesz znaleźć 
w dojrzałej przyjaźni. 

Strzelec 
23.11 – 21.12

Karta Tarota:/
Księżyc/ swoje 
marzenia mo-

żesz zrealizować z  sukcesem. 
Grudzień to będzie wspaniały 
miesiąc dla ciebie, który ideal-
nie zakończy udany rok 2019. 
Sylwester może okazać się 
naprawdę gorący. Szczęśliwe 
zbiegi okoliczności pozwolą ci 
na czerpanie z  życia pełnymi 
garściami. Możesz spodziewać 
się sporych zysków lub dobrej 
koniunktury w  sprawach za-
wodowych pomyślność będzie 
ci sprzyjać. Możliwy jest awans 
lub korzystna oferta nowej 
pracy. Zostaniesz wynagro-
dzony za pomoc udzieloną ko-
muś w  potrzebie. Twoje dobre 
uczynki zostaną zauważone 
i docenione. Doda ci to energii 
i  umocni w  działaniu. Jeśli je-
steś samotny, możesz poznać 
tę właściwą osobę a  jeśli jesteś 
w związku twoja relacja nabiera 
tempa, nowe wyzwania zbliżą 
was do siebie. Przesłanie: Nigdy 
nie będziesz kimś innym. Dlate-
go naucz się być w pełni sobą.

Koziorożec 
22.12 – 23.11

Karta Tarota:/
Dwójka mieczy/ 
- możesz mieć 

problem z  podjęciem decyzji. 
Po pełnym niepokojów i  napięć 
roku poczujesz, że w  końcu mo-
żesz odetchnąć pełną piersią 
i  z  nadzieją patrzeć w  przyszłość. 
Dopisze ci szczęście, odwiedzą 
krewni i przyjaciele. Święta upłyną 
wśród śmiechu i radości w gronie 
najbliższych, będzie to dla ciebie 
miesiąc beztroski, bezpieczeń-
stwa i  obfitości. Pełnia księżyca 
przyciągnie do ciebie pieniądze. 
W  pracy zyskasz szacunek tych, 
którzy cię nie docenili. Możliwe 
że otrzymasz wyróżnienie, awans 
lub podwyżkę. Z  sukcesem mo-
żesz zakończyć ważny projekt. 
W domu lepiej uzgodnij z bliskimi, 
zanim zaczniesz załatwiać sprawy 
dotyczące domowników, bo po-
tem będziesz musiał wszystko 
odkręcać. W  miłości postaraj się 
o  większą otwartość wobec part-
nera, nie ukrywaj swoich uczuć, 
bo powstanie blokada emocjonal-
na, która niczym mur może was 
od siebie oddzielić. Włóż więcej 
energii w  pielęgnowanie miłości. 
Przesłanie: serdeczność płynąca 
z  poczucia winy to nie to samo, 
co miłość. Miłość jest bezintere-
sowna i wolna, a serdeczność ma 
różne oblicza. 

Wodnik 
21.01 – 18.02

Karta Tarota:/
Moc/ - bądź czuj-
ny, bo możesz 

zostać wykorzystany finansowo. 
W  grudniu łagodniej spojrzysz na 
siebie i  ludzi, którzy również staną 
się wobec ciebie bardziej wyrozu-
miali i  serdeczni. Z  zadowoleniem 
zamkniesz rok 2019. Być może 
niebawem zatęsknisz za wolnością 
i przygodą. Zaowocuje to nowymi, 
ciekawymi pomysłami i  planami 
na przyszłość. Puść stare, aby móc 
przywitać nowe. W  sferze finanso-
wej mogą pojawiać się korzystne 
okazje, nie przegap ich. W  pracy 
masz dobry czas, aby pozbyć się 
tego, co cię hamuje i wdrożyć nowe 
metody pracy. Sprzyja ci los spra-
wiając, że z  łatwością, zawalczysz 
o swoje. Postaw na własne ambicje 
i rozwiń skrzydła. W natłoku spraw 
rodzinnych możesz nie zauważyć, 
że ktoś z  domowników czuje się 
zaniedbany, opuszczony. uśmiech 
i  optymizm rozbroi największych 
smutasów. Znajdź też czas na mi-
łość i  zabawę, wówczas druga po-
łów poczuje się kochana. Jeśli jesteś 
singlem, twoim zmartwieniem, 
będzie czy warto pójść na randkę, 
czy lepiej zostać w  domu, ale We-
nus planeta miłości doda ci odwagi. 
Przesłanie: poczujesz się szczęśliwy, 
jeśli odpuścisz to, co już ci nie służy.

Ryby 
19.02 – 20.03

Karta Tarota:/ 
Dziewiątka dena-

rów/ - uważaj na dom, bo może 
pojawić się złodziej. W  grudniu 
czeka cię parę krótkich, cieka-
wych wyjazdów. Pojawią się 
nowe znajomości, zaczniesz 
przyjemnie spędzać czas, próbu-
jąc czegoś nowego. Nadejdzie też 
idealny moment na metamorfozy 
i  zmiany. Święta zapowiadają się 
bardzo miło, wręcz fantastycz-
nie. Zadbaj o swoje finanse i pa-
miętaj, że na pieniądze się nie 
czeka, pieniądze należy zarobić 
na wszystkie możliwe sposoby, 
byle uczciwie. W  pracy czeka cię 
nowy, ważny projekt, więc zbieraj 
siły, aby z  sukcesem zrealizować 
zadanie. W  grudniu skup się na 
domu i  relacjach z  najbliższy-
mi. Pozwól dzieciom niekiedy 
na samodzielne podejmowanie 
decyzji, wspieraj je radą i  miło-
ścią. Twój związek uczuciowy 
ma szansę znacznie się umocnić. 
Spróbuj otwarcie okazywać part-
nerowi miłość. Druga połówka 
szybko odwdzięczy ci się tym 
samym. Przesłanie: znajdziesz 
szczęście, poddając się miłości.

HOROSKOP
 na grudzień 2019

Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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Złoto Macieja w toruńskich zawodach
Pierwsze miejsce w toruńskim Festiwalu Dzieci w „Mini Judo” zajął zawodnik 
Uczniowskiego Klubu Sportowego „Orzeł” Maciej Jerszyński. Rozegrane 26 
października zmagania były elementem obchodów 20 – lecia działalności 
Klubu UKS Kodokan Toruń.

W  zawodach mogliśmy oglądać zawodniczki i  za-
wodników rywalizujących w dwóch kategoriach wie-
kowych tj. dzieci urodzonych w latach 2009-2010 oraz 
2007-2008. 

Uczniowski Klub Sportowy „Orzeł” Kończewo repre-
zentował w młodszej z kategorii Maciej Jerszyński (4 
kyu, pas pomarańczowy). 

- Nasz zawodnik startował w kategorii wagowej do 
45kg. Stoczył 4 walki. Wszystkie pojedynki zakończył 
przed czasem i  ostatecznie zajął I  miejsce. Zdobył 
złoty medal w tej kategorii – mówi trener UKS „Orzeł” 
Kończewo Dorota Barcikowska.

Najlepsi zawodnicy z każdej kategorii zostali uho-
norowani medalami, dyplomami oraz nagrodami rze-
czowymi.

Na parkiecie walczyli o puchary
25 października w hali sportowej w Kobylnicy odbył się Turniej Koszykówki 
chłopców o Puchar Wójta Gminy Kobylnica. W rozgrywkach walczyły 4 
drużyny (rocznik 2008 i młodsi).

- Turniej stał na wysokim poziomie spor-
towym. Zawodnicy wszystkich zespołów 
pokazali, że mimo młodego wieku mają już 
duże umiejętności techniczne. Wszystkie 
gry były wyrównane, a  w  każdym meczu 
oprócz umiejętności widać było ogromną 
chęć wygrywania, ale zgodnie z  zasadami 
Fair Play – przyznaje Robert Pietraś, orga-
nizator zawodów i nauczyciel wychowania 
fizycznego w szkole w Kobylnicy. 

Końcowa klasyfikacja Turnieju:

1 miejsce: Sp10 Słupsk ( bilans 3-0)
2 miejsce: UKS PIAST B KOBYLNICA (bi-

lans 2-1)
3 miejsce: Sp8 Słupsk  (bilans 1-2)
4 miejsce: Sp5 Słupsk  (bilans 0-3)
Najlepsi strzelcy turnieju:
Mikołaj Piastun (Sp10 Słupsk) – 27pkt.
Piotr Pietraś (UKS PIAST B KOBYLNICA) – 

24pkt.
Michał Kozłowicz (Sp10 Słupsk) – 22pkt.

Zespół prowadzony przez 
Krzysztofa Müllera wywalczył 
pierwsze miejsce, wyprze-
dzając młodzieżowe drużyny 
Arki, Lechii czy Gryfa Tczew. 
Wrażenie robi także styl, 
w jakim został osiągnięty ten 
sukces. 

- Olimpijczyk jako jedyny 

zespół w  lidze nie przegrał 
w  tej rundzie ani jednego 
meczu oraz strzelił 103 gole. 
Przypominam, że taki bilans 
mamy w lidze wojewódzkiej, 
a nie podokręgu, to też dużo 
mówi o sile naszego zespołu 
i  wysokich umiejętnościach 
piłkarskich naszych zawod-

ników – podkreśla trener 
zespołu z  Kwakowa. Pomi-
mo tego, że jesteśmy małym 
klubem ze wsi, spokojnie już 
od kilku lat w  roczniku 2006 
wygrywamy z  klubami teo-
retycznie dużo większymi – 
dodaje.

Olimpijczyk na fali
Na pierwszym miejscu rundę jesienną zakończyli piłkarze Olimpijczy-
ka Kwakowo z rocznika 2006. W lidze wojewódzkiej C2 nie tylko nie 
mieli sobie równych, ale także absolutnie zdominowali rozgrywki.

W meczu kończącym rundę jesienną Olimpijczyk pokonał na wyjeździe Jaguara Gdańsk 
4:3. Było to 13 zwycięstwo zawodników z Kwakowa w sezonie. Fot. Archiwum klubu

Siatkarskie talenty 
rywalizowały w Kobylnicy
16 listopada rozegrano kolejną, czwartą już edycją Ogólnopolskiego Tur-
nieju Mini Siatkówki Dziewcząt o Puchar Wójta Gminy Kobylnica. W zawo-
dach wzięło udział ponad 100 zawodniczek reprezentujących 11 klubów 
z województw pomorskiego i zachodniopomorskiego. Całej rywalizacji 
towarzyszyły spore emocje i gorący doping. 

Do Kobylnicy przyjechały bardzo do-
bre kluby, które słyną z  sukcesów z  pracy 
z  dziećmi i  młodzieżą. Rangę turnieju do-
datkowo podnosił fakt, że na parkiecie mo-
gliśmy oglądać medalistki oraz uczestniczki 
finałów mistrzostw polski w  Zabrzu, które 
rozegrano w lipcu. 

Zawody odbywały się w trzech kategoriach 
wiekowych. W  rozgrywkach "2" zwyciężyły 
dziewczęta z  UKS Suchanik Gdańsk, drugie 
miejsce padło łupem SP 8 Słupsk, a  trzecie 
miejsce zajęła drużyna UKS Libero Łebień. 
W  tej kategorii zawodniczki Piasta I  w  skła-
dzie Julia Borysiewicz i Julia Skorupska otarły 
się o brązowy medal, ostatecznie zajmując IV 
miejsce. Dominika Rosłan i Hania Strugała za-
jęły 10, a Lena Meger, Julia Irzykowska i Wikto-
ria Bemowska 11 miejsce. 

W  kategorii "3" zwyciężyły vice mistrzy-
nie Polski UKS Jasieniak Gdańsk, drugie były 
dziewczęta SPS Lębork, a  trzecie AS Trefl 

Gdańsk. Zawodniczki Piasta I w składzie Ja-
dzia Guzewska, Michalina Kuśmierczyk oraz 
Zuzia Kosińska zajęły 5, a drugi skład Piasta 
Agata Nadiak, Natalia Zubka i  Julia Skorup-
ska 7 miejsce. 

W  kategorii "4" najlepsze okazały się 4 
dziewczęta z MP SP Pępowo, drugie miejsce 
zajęły zawodniczki SPS Lębork, a trzecie były 
dziewczęta AS Trefl Gdańsk. Zawodniczki Pia-
sta I, Kinga Jęchorek, Nikola Łukomska, Ga-
brysia Będzimierowska i  Ola Próchniak były 
5, a drugi skład Julia Gdowska, Hania Rostow-
ska, Gosia Soroka, Iga Nowak i Ania Próchniak 
zajęły 10 miejsce. 

Podsumowania i wręczenia nagród dokonał 
Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński. Pierw-
sze trzy miejsca w  każdej kategorii otrzyma-
ły puchary, medale, dyplomy oraz nagrody 
rzeczowe. Natomiast wszystkie uczestniczki 
otrzymały upominki. Organizatorem zawo-
dów był UKS Piast Kobylnica.

Galerię zdjęć z turnieju można znaleźć na stronie internetowej Gminy Kobylnica


